




 

 

 DUMITRU DUMITRESCU 

PUNCTE  DE  VEDERE 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 2 

 
 
 
 
 
 

Editor: Dragon Mihai NEDELCU 
Machetare grafică: Dragon Mihai NEDELCU 

 
Copyright© 2020 

Toate drepturile rezervate 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Descrierea CIP a Bibliotecii Naţionale a României 
DUMITRESCU, DUMITRU 

Puncte de vedere / Dumitru Dumitrescu - 
Drobeta Turnu-Severin : Editura Ştef, 2020 

Conţine bibliogr. 
ISBN 978-606-991-212-6 

 
 



 

 3 

DUMITRU DUMITRESCU 
 
 
 
 
 
 
 

PUNCTE  DE  VEDERE 
(Editoriale de presă) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



 

 4 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
OP 4 CP 401 

Drobeta Tr.-Severin 
+40 744 495 186 

 
e-mail: office.editurastef@yahoo.com 

office.editurastef@gmail.com 
 

ISBN: 978-606-991-212-6 



 

 5 

Motto: 
”Alegând confortul şi siguranţa drumurilor bătătorite, 

zadarnică ne va fi truda identificării amprentelor proprii, 
măturate între timp de valurile trecerii!” 

 
 
 
 
 
      PUNCTE  DE  VEDERE    

Ziarul  Glasul Hunedoarei  pag 2 / 6.03.2015   
Creditele  în franci  elveţieni  şi efectul  de bumerang  

valutar, asupra instituţiilor financiare  româneşti                      
 
Mă număr printre cetăţenii de bună credinţă care în iulie 

2007 a fost nevoit să apeleze la un credit în franci elveţieni, 
deoarece prin procedurile instituite de bănci (monitorizate şi 
coordonate de BNR), s-a scurtcircuitat creditarea în lei. A apărut 
astfel pe piaţa românească această valută, însoţită de o 
publicitate agresivă: francul este o monedă de schimb solidă, 
constantă, sigură, etc…. fără a explica însă anume pentru cine!? 
Ne aflam atunci în plin avânt investiţional, economia românească 
după părerile unora „duduia” mai abitir decât un car hodorogit, 
tras de boii şubrezi ai absurdului prin gropile tranziţiei. Banul 
public circula dintr-un buzunar în altul, fiind pe mâna unor inşi 
nesimţiţi şi puşi pe căpătuială însă aflaţi la vărful deciziei politice 
şi administrative, constant rotiţi şi mereu, aceiaşi. Luând la rând 
câteva bănci, pentru analiza de bonitate, din start, am fost 
respins de la lei şi îndrumat, amabil, către creditul în franci. 
Ordinul de mărime al sumelor era îmbietor, vorbele frumoase, 
insistente chiar, mă rog şi... de aici a pornit totul! De la cursul de 
1,8 lei/franc în 2007, s-a ajuns în ianuarie, anul curent, ca acesta 
să sară de pragul de 4,5 lei/ franc, cu consecinţele aferente, 
devastatoare asupra puterii de ramburs.  
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Astfel stând lucrurile, un anume român, pretins Vasilescu, 
emisar al BNR (după ce că ne-a catalogat drept fraieri, proşti, 
buni de plată), ne-a comunicat şi faptul că instituţia pe care o 
reprezintă nu îşi asumă nicio responsabilitate în acest caz! Oare 
aşa să fie însă? Iată care sunt atribuţiunile BNR, extrase din 
legislaţia şi regulamentele în vigoare: „(…) elaborează şi aplică 
politica monetară, politica de curs şi de schimb; autorizează, 
reglementează şi supraveghează cu prudenţă instituţiile de 
credit; promovează şi monitorizează buna funcţionare a 
sistemelor de plăţi pentru asigurarea stabilităţii financiare; emite 
bancnote şi monede ca mijloace legale de plată pe teritoriul 
României, stabileşte regimul valutar şi supraveghează 
respectarea acestuia...”. Statistica bancară ne arată că au fost 
contractate peste 250.000 de credite în franci elveţieni 
concentrate pe şase bănci, din care ulterior unele au fost achitate, 
altele refinanţate şi transformate în lei, rămânând ca la sfârşitul 
lunii ianuarie să fie înregistraţi peste 75.000 clienţi, persoane 
fizice, aflate în imposibilitatea de a achita ratele scadente. 

Din totalul debitorilor, conform datelor oficiale, 32% se 
regăsesc la Bancpost, 24% la Volksbank, 20% la Pireus Bank, 
11% la Raiffeisen, 7% la Banca Românească şi 2% la OTP Bank. 
Ce nu se specifică însă este vârsta contractanţilor şi destinaţia 
creditelor acordate, exact pentru acele persoane cuprinse între 
25 și 55 de ani, aflate în deplinătatea exercitării lor profesionale, 
a întemeierii unei familii, a cumpărării unui apartament sau apţi 
pentru a începe o afacere. De asemenea s-au constatat sume mari 
de franci care au părăsit România, înapoi, către băncile elveţiene, 
atât de la filialele acestora din ţară, cât şi de la diverşi cămătari, 
speculanţi, ori persoane implicate politic, profitori ai acestei 
situaţii, rămânând ca ratele şi dobânzile împovărătoare, plus 
diferenţele de curs, să fie suportate de... împrumutaţii pe rol. 

Deoarece nu s-a luat nicio măsură pentru împărţirea 
echitabilă a riscurilor contractuale şi nici nu s-a luat în calcul 
reevaluarea contractelor existente, mă face să cred că s-a 
procedat astfel, intenţionat, pentru distrugerea potenţialului 
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profesional autohton, pauperizarea lui, crearea premiselor de a 
părăsi ţara spre a deveni forţa de muncă ieftină şi de bună 
calitate, la cheremul oligarhiei occidentale avide, perverse , 
doritoare să transforme România într-o colonie, iremediabil, a 
lor.  

Ce ne puteţi spune, domnule guvernator, Mugur Isărescu, 
fost prim-ministru, mare mason, eminenţa cenuşie a finanţelor 
ultimului sfert de veac? Care este aportul dumneavoastră la acest 
demers, luând în consideraţie faptul că aţi păstorit şi aţi 
consemnat între timp dispariţia BRCE, Banca Agricolă, Albina, 
Banca Religiilor, Banca de Investiţii, Banca de Scont, etc... 
înlesnind pătrunderea masivă a capitalului străin, în detrimentul 
capitalului românesc? În altă ordine de idei, cum aţi semnat fără 
a fi îndrituit, creditul de 20 miliarde de euro cu FMI-ul, 
considerându-l o centura de siguranţă? Pentru cine şi, cum au 
fost folosiţi aceşti bani? Aţi sufocat cu bună ştiinţă leul românesc, 
puterea de cumpărare a acestuia a fost ţinută arbitrar sub 
papucul monedelor europene dominante, salariul muncitorului 
român a ajuns de mizerie, raportat la aceleaşi standarde de 
calitate şi preţ, precum în vestul Europei! V-aţi îndepărtat de 
atribuţiunile fundamentale ale băncii, banul l-aţi transformat 
într-o entitate speculativă, uitând cu bună ştiinţă că este numai o 
unitate de măsură a valorii, exprimându-i doar dimensiunea. 
Lumea se schimbă, doctrinele finanţelor de stat sunt pe larg 
dezbătute şi se cunosc, pe când dumneavoastră le interpretaţi 
abuziv, periculos, încât aţi adus România în pragul unui mare 
impas financiar.  

Încă mai este timp să părăsiţi corabia, împreună cu toţi 
ciracii şi să vă alăturaţi „marinarului”, colegul de semnătură al 
contractului înrobitor făcut cu FMI-ul, spre a lăsa loc liber 
profesioniştilor de bună credinţă, care să facă ordine în instituţie, 
să întărească leul românesc, atât de umilit sub tutela 
dumneavoastră, ca guvernator al celei mai importante instituţii 
financiare a statului. 
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PUNCTE DE VEDERE.  

Ziarul Glasul Hunedoarei pag. 7/ 27-03-2015 
Bonul fiscal, simbolul neputinţei ANAF în combaterea 

evaziunii fiscale 
 
Regresul major al economiei naţionale, cauzat de 

distrugerea controlată a industriei de dinainte de 1989, 
(considerată  după părerea unora ca fiind depăşită  tehnologic şi 
neproductivă), fărâmiţarea  terenurilor agricole în urma 
retrocedărilor făcute haotic, întârzierea nejustificată  a 
instanţelor, privind procesele pe rol în stabilirea drepturilor de 
proprietate asupra suprafeţelor de pământ arabil, lipsa unei 
viziuni asupra viitorului  agriculturii, dispariţia a milioane de 
locuri de muncă şi multe altele, au făcut ca baza de impozitare să 
se reducă drastic, cu consecinţele de rigoare asupra veniturilor 
colectate la bugetul de stat.  Succinta prezentare nu scoate la 
iveală decât vârful aisbergului apăsător pe economia românească 
pentru că, adevăratele cauze care au afectat şi afectează încă 
bugetul  sunt jaful, corupţia, sistemul  securist creat în structura 
aparatului administrativ de stat, condus de oameni cu o precară 
conduită  civică, numiţi pe funcţii doar pentru a executa  ordinele 
politice, de a scoate bani pentru partid, şi pentru  camarila 
întregului lanţ mafiot.  Astfel, din statisticile oficiale ale Curţii de 
Conturi, în aceşti ultimi 25 de ani aflăm că prejudiciul adus 
statului depăşeşte suma de 80 de miliarde de euro, bani care prin 
lipsa lor au afectat educaţia, sănătatea, cultura, apărarea şi 
securitatea naţională.       Cozmetizările  efectuate de Ministerul 
Finanţelor Publice, de-a lungul timpului, precum şi măsurile 
antifraudă  luate prin O.U.G. 74-2013, de reorganizare a 
întregului aparat executiv, nu au condus la obţinerea  
rezultatelor scontate. Au avut loc în cadrul instituţiei fuziuni, 
absorbții, atât la nivel de direcţii generale, cât și la nivel de 
servicii şi birouri, respectându-se Legea 188/1999, a 
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funcţionarilor publici şi totuşi, … efectele sunt încă departe să 
apară! Neputinţa, lipsa de viziune, slaba calitate a personalului 
din aparatul fiscal, neschimbat şi cu aceleaşi metehne, au condus 
la situaţii de-a dreptul penibile, mai ales în urma unui anunţ dat 
la sfârşitul lunii februarie 2015, de către  Guvern, prin care se 
specifica: „Chiar din prima zi a lunii martie 2015, toate 
magazinele, restaurantele, barurile, frizeriile, atelierele de 
prestări servicii şi altele să afişeze, la loc vizibil, anunţul că, în 
cazul în care consumatorul nu primeşte bon fiscal, are dreptul să 
plece cu marfa fără să plătească valoarea acesteia  sau tariful 
serviciului prestat”. Au fost aduse la cunoştinţa cumpărătorilor şi 
faptul că se va organiza Loteria Bonurilor Fiscale, pe 13 Aprilie, a 
doua zi de Paşte, cu un fond de premiere de 1 milion de lei, prin  
Loteria Română, urmând ca extragerea  bonurilor câştigătoare să 
fie publică. Dacă nu aş considera acest ordin ca fiind o glumă 
proastă  venită din partea  Guvernului Ponta, aş putea spune că  
procedura  la care s-a recurs pentru combaterea evaziunii fiscale 
este de-a dreptul hilară. Îmi vin în minte acţiunile organelor de 
procuratură şi justiţie cu câţiva ani în urmă, privind mita la vamă, 
dosarele şi genţile burduşite cu bani plecate către capitală... Unde 
sunt şi în ce buzunare au intrat marafeţii? Ce s-a întâmplat cu 
Șeful ANAF al perioadei respective, numitul  Blejnar, în jurul 
căruia se crease o întreagă reţea de contrabandă  şi prostituţie? 
S-a ocupat vreodată Fiscul de recuperarea sumelor rămase cu 
titlu definitiv, la dosarele de corupţie soluţionate? Unde au fost şi 
ce fac organele antifraudă în cazul retrocedărilor ilegale, a 
bancrutei frauduloase, zeciuiala consfinţită  pe „marile investiţii” 
plătite dar,… nerealizate? Cum au fost organizate concursurile de 
ocupare  a posturilor în administraţie şi unde s-a dus mita de la 
cei reuşiţi? 

Prin ’93 am cunoscut  doi comisari de gardă financiară, care 
au dat cu subsemnatul  pentru că au efectuat un control  pe baza 
unor informaţii, la Fabrica de Spirt şi Bere din Drobeta Turnu-
Severin (nu  era  înregistrată în evidenţa  contabilă cantitatea de 
30 de tone orzoaică), fără a înştiinţa în prealabil şefii lor direcţi. 
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Mă rog, intraseră în perimetrul firmelor protejate... Norocul lor a 
fost că, cele consemnate    s-au  adeverit  prin  supracontrolul  
executat  la o săptămână   după, cu comisari aduşi din altă zonă. 
Nu  ştiu dacă mai sunt, sau  lucrează încă, în sistem  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 11 

 
 
 
PUNCTE DE VEDERE   

Ziarul Glasul Hunedoarei , pag.7/ 7.05.2015 
Impozitul pe prostie, nesimţire şi imbecilitate 

      
 Noţiunea de bacşiş pe înţelesul tuturor, este suma de bani 

oferită unei persoane în plus, la plata cuvenită pentru un serviciu 
personal.  Trebuie menţionat faptul că acest  imbold de a oferi,  
porneşte dintr-un  sentiment de generozitate, mulţumire, atenţie,  
satisfacţie, amabilitate…(etc), fiind la latitudinea  persoanei  
beneficiare, făra a avea  vreo  constrângere în acest sens. Că se 
practică sau, nu, că sunt persone dispuse a face astfel de gesturi, 
faptul  în sine depăşeşte  cadrul  comercial îndrituit iar problema  
în dezbatere poate avea  şi o  faţetă  inversă, întrucât există  
posibilitatea ca bacşişul să fie oferit  în urma unor servicii ilegale, 
precum: mituirea, cumpărarea  de bunăvoinţă , influenţa, 
ploconul , şpaga, taxa de protecţie, gratificaţiunea,…( etc.), drastic  
sancţionate  prin lege. 

În  urma  anunţului  dat de ministrul de finanţe  Eugen 
Teodorovici, prin care aflăm că Guvernul   a stabilit ca de la 1 Mai 
2015, sumele oferite drept bacşiş  să fie impozitate cu 16 %, am 
râmas  pur şi simplu  uluit  de imbecilitatea  pe fond, a 
demersului.  Aş  vrea  să  cunosc şI eu (fiind de profesiune 
economist ), cum  au reuşit  experţii  ministerului să delimiteze şi 
să evalueze bacşişul , fără ca acesta să aibă  caracter penal, şi cum 
s-a ajuns  la cuantumul  de peste  300 milioane lei, bani aduşi la 
bugetul  de stat , reprezentând  impozitul  în speţă  ? Eu înţeleg  şi 
accept multe lucruri însă, ceea ce se urmăreşte prin  această  
măsură guvernamentală  depăseşte orice  închipuire(...), parcă şi 
văd comercianţii eliberând cu drag şi spor bonuri  fiscale la 
bacşisul primit, spre a fi impozitat cu 16 procente !    

Ar fi minunat să vedem  printre  mesele  de  la restaurante  
ospătari  cu buzunarele  cusute  ori  întoarse pe  dos, care să ne 
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zâmbească  amabil, taximetrişti  care să ne  aducă  bagajele  până 
la dormitor  în schimbul unui bonus mai consistent, cu inima  şi 
sufletul alături de inspectorii administraţiei fiscale întru 
propăşirea bugetului naţional ! Ni se aduce de asemenea  la 
cunoştiinţă  şi  cuantumul  amenzii  în cazul în care nu se declară  
bacşişul (între 1000 şi 1500 de lei), deoarece  salariaţii vor fi  
înregistraţi  atât la începerea  cât şi la sfârşitul programului  de 
lucru cu banii aflaţi asupra lor, diferenţa în plus urmând a fi 
înregistrată  şi impozitată.  Ideea cu registrul de bani personali 
nu este nouă,  un registru asemănător a fost folosit şi în trecut  
dar, s-a dovedit a fi inutil iar actul  respectiv  a fost eliminat  în 
toamna anului 2008.   

La noi este  posibil orice având în vedere faptul  cât de 
inteligenţi  ne sunt guvernanţii  şi ce interese îi animă…! Parcă şi 
văd echipe ale  fiscului  în maşini cu girofare  năvălind prin pieţe 
şi prin  unităţile de alimentaţie publică  spre a lua la purecat 
clienţii care nu dau bacşiş, speriindu-i  pe cei cu dare de mână  şi  
alungând puţinii turişti străini pe care îi mai avem  în ţară !  
Însăşi  ideea   unui  astfel de impozit controversat  va conduce la 
dispute aprige între stat pe de o parte, şi IMM-uri  pe de altă 
parte, întrucât   viciile de procedură  ale controalelor efectuate de 
organele  fiscale  vor  fi  reclamate la instanţele de judecată şi 
arbitraj.               

Trebuie  rezolvate  de asemenea  problemele  care  vor  
apărea  odată cu  eliberarea  bonurilor prin casele de marcat, 
trebuiesc  deschise noi conturi pentru înregistrarea  sumelor  în 
cauză şi nu în ultimul rând  rezolvată  birocraţia care deja  sufocă  
întreprinderile  mici şi mijlocii. 

Sper să se trezească  totuşi, contribuabilul roman, care mai 
are o şansă  anul viitor când, după o evaluare  corectă a 
politicienilor implicaţi în actul de guvernare, să  poată  sancţiona  
prostia, nesimţirea  şi  imbecilitatea  de  care aceştia  au dat 
dovadă,  impozitându-i  corespunzător  în procente,  cu   votul  
negativ  reeşit  de la  urne.  
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PUNCTE DE VEDERE        

Ziarul Glasul  Hunedoarei, pag 7 / 14.05.2015  
Sistemul  actual de salarizare şi inechitătile lui sociale      

                                                   
Considerată  ca fiind un drept  fundamental, o  cinste şi o 

onoare, munca  de zi cu zi nu reprezintă  altceva decât efortul 
personal depus , în vederea  satisfacerii unor nevoi  şi necesităţi  
fireşti.  Modul cum am fost înzestrati  prin naştere cu diferite  
calităţi (virtuţi) ne diferenţiază, ne profesionalizează  astfel  încât  
prin diversitatea ocupaţională  să ne putem  asigura întreaga 
gamă de bunuri şi servicii necesare unui trai decent. Rezultatul  
comun obţinut de către societate într-o anumită perioadă  de 
timp, reprezintă  valoarea nou creată ce urmează  a fi împărţită 
echitabil între membri  ei participanţi în funcţie de efortul 
personal  depus, exprimat  sub formă de salariu. Odată cu 
aderarea la  Uniunea Europeană, România a trebuit să se 
conformeze regulilor  şi valorilor acesteea, emiţând astfel  Legea 
53/2003 (Codul Muncii cu modificările survenite ulterior), 
pentru a reglementa  relaţiile de muncă privind angajatorii şi 
angajaţii, costul muncii, contractele de muncă,  modul de 
soluţionare a conflictelor dintre părţi, pecum şi  un întreg  
ansamblu de norme şi proceduri  explicitate până la detaliu.    

Tranziţia şi aplicarea după ureche a acestui set legislativ pe 
sistemul  vechi  de salarizare, a creat o breşă  între sectorul de 
stat şi sectorul privat, printr-un lanţ întreg de nereguli.  Astfel s-a 
ajuns ca salariaţii din sectorul public să fie plătiţi mai bine decât 
cei din sectorul privat. Dacă la stat un angajat  are siguranţa că, 
odată intrat în sistem va câştiga din ce în ce mai bine( prin 
vechime în muncă , creşteri salariale, etc.), în mediul privat 
lucrurile stau exact invers, deoarece aici funcţionează economia 
de piaţă concurenţială, falimentul, încetările de activitate şi 
practicile de monopol. Cea mai mare diferenţă salarială pentru 
acelaşi tip de activitate se  înregistrează  în industrie, unde un 
angajat din companiile sectorului public de energie să câştige 
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peste 3100 lei mediu brut pe lună, cu o treime mai mare decât la 
privat.  Sunt anomalii chiar în interiorul legii, care, prin cele 111 
clase de salarizare(discriminatorii ) a creat un raport de 1 la 15 
între cel mai mic şi cel mai mare salariu.    

-  De ce s-a ajuns aici ? În primul rând  prin trecerea de la 
sistemul  economic centralizat, la cel de economie de piaţă  bazat 
pe cerere şI ofertă,  factorul politic s-a implicat adânc  
destabilizându-l. De asemenea  încrengăturile mafiote au sufocat 
instituţiile publice, posturile importante  au fost ocupate pe bază 
de şpagă, a fost promovat un  personal slab calificat însă obedient 
factorului  decizional. Avirismul, dezinteresul, zeciuiala aplicată 
pe valoarea contractelor câştigate de firmele de casă, 
neexecutarea lucrărilor şi devierea fluxului monetar  în conturile 
cercurilor mafiote  aflate  de-a lungul timpului  la putere, au 
pauperizat  România.  Instituţiile (organele ministerului de 
interne, procuratura şi justiţia) abilitate să stopeze  acest  
fenomen, fiind conduse de persoane  corupte şi angrenate în 
acest proces, au adâncit şi mai mult criza.  Odată  cu deschiderea  
frontierelor  s-a  creat un aflux migraţional de cadre înalt 
calificate spre economiile dezvoltate precum Franţa, Germania, 
Italia,Spania, Anglia, ducând astfel  la scăderea nivelului de 
profesionalism al salariaţilor rămaşi în ţară. Concret:  medicii, 
inginerii, specialiştii din zona tehnică plecaţi, pot ajunge  acolo la 
un salariu de aproximativ  4000-5000 euro pe lună, iar 
personalul mediu calificat la peste 1500 euro,  adică  să câştige de 
4-5 ori mai mult, decât dacă ar lucra în ţară.  

- Ce-i de facut ? În primul rând să se pună capăt jafului şi 
corupţiei generalizate, să se recupereze  banii ieşiţi fraudulos din 
economie şi să se întoarcă  acolo unde le este rostul, salariaţii să 
fie retribuiţi echitabil  după  volumul şI calitatea muncii prestate,  
sistemul de salarizare( Codul muncii )  să fie armonizat legislativ 
cu cel  din statele  Uniunii Europene şi nu în ultimul rând, să se 
asigure creşterea  nivelului  de instruire şi educaţie  în 
învâţământul  românesc,  pentru  a putea  atinge aceleaşi praguri 
de  performanţă  economică.       
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PUNCTE  DE  VEDERE   

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag. 7 / 22. 05. 2015    
Gazele  naturale, factura cetăţeanului  român şi interesele  

Uniunii  Europene 
 
Suntem  binecuvântaţi  să  trăim într-o ţară frumoasă, 

bogată, aşezată pe vortexul carpatin acolo unde se intersectează 
şi întrepătrund culturile popoarelor europene, unde Dunărea  şi-
a  croit vadul  să-i fertilizeze câmpia mănoasă  şi să deschidă  
porţile comerciale ale Europei spre Asia şi Orientul  îndepărtat. 
Inestimabilele zăcăminte de minereuri, rezervele de ţiţei şi gaze 
naturale din subsolul ţării dar şi de pe platforma continentală a 
Mării Negre, au fost şi sunt râvnite încă, cu ardoare de marile 
puteri ale lumii, obligând astfel  poporul  român să treacă de-a 
lungul  istoriei  prin lungi perioade de criză şi suferinţă.    

Din punct de vedere al gazelor naturale, România ocupă 
locul al treilea în Uniunea Europeană după Olanda şi Marea 
Britanie, cu rezerve  exploatabile de 100 miliarde metri cubi şi 
estimate potenţial  la peste  660 miliarde. De asemenea, după 
descoperirea noului zăcământ din Marea Neagră  de către OMV 
Petrol  şi ExxonMobil  Exploration , aprox. 84 miliarde metri cubi, 
putem spune că în acest domeniu România ar putea deveni  un 
important furnizor către Europa Centrală. Piata de distribuţie pe 
plan intern  la sfârşitul anului trecut era împărţită între 34 de 
operatori , dintre care, pricipalii jucători sunt Distrigaz-sud şi 
E.Ongaz România, cu o pondere de 94%, diferenţa de 6 procente 
revenindu-le  celorlalţi 32. Legătura  dintre operatorii de 
distribuţie şi consumatorii finali din ţară este asigurată  printr-o 
reţea  complexă  de conducte cu o capacitate de 30 miliarde 
mc/an, pe o lungime  de 11840Km, la presiuni  între 6 şi 35 de 
bari, aflată in patrimoniul Transgaz SA Mediaş , unde statul este 
acţionar majoritar prin ministerul de resort, în procent de 
58,51%. 
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Oscilaţiile preţurilor la gaze în urma noilor conjuncturi  
politice internaţionale (vezi situaţiile tensionate dintre Rusia  şi 
Ucraina pe de o parte, versus Uniunea Europeană pe de altă 
parte), au scos la lumină interesele clasei politice româneşti  
puternic ancorată în acest angrenaj, cu scopul de a scoate bani, 
indiferent cum, şi de a asigura îmbogăţirea grabnică atât a 
membrilor consiliilor de administraţie numiţi  politic, cât şi a 
clientelei de partid, cum este cazul administratorilor de la 
Transgaz (unde numai directorul singur şi-a asigurat o 
bonificaţie de 1.400.000 lei).Cetăţeanul român trebuie să fie 
informat că, din factura pe care o plăteşte la gaz doar 30% 
reprezintă extracţia, diferenţa  find reprezentată de   
distribuţie,redevenţe, impozite, accize, tva.  Lipsa de coerenţă şi 
viziune, presiunile care se fac din exterior pentru reducerea 
treptată  a procentului deţinut de Ministerul Economiei  la 
Transgaz, până la o valoare de sub 50%, mă duce cu gândul că 
sunt  interese  oculte  în spatele acestui demers, în defavoarea  
românilor. Sunt de asemenea îngrijorat de modul cum sunt 
discriminaţi cetaţenii  aflaţi în zone geografice diferite de către 
Autoritatea  de Reglementare în domeniul energiei , care a 
stabilit că, începând cu data de 1 aprilie, locuitorii din nordul ţării 
vor plăti factura la gaz mai mult cu 1,5 procente faţă de cei din 
sud, unde va fi mai mică  cu până la 9 procente. Această  stare de 
lucru se va tensiona şi mai mult deoarece se estimează că după 1 
iulie, gazele în general  se vor scumpi cu aprox. 7 procente, 
obiectiv aflat deja pe agenda de lucru a inspectorilor FMI, care 
vor sosi zilele următoare în România.  

În concluzie, nu ştiu ce să mai cred! Ne bucurăm că trăim 
într-o ţară bogată ,însă nu beneficiem cu nimic din resursele 
acesteea. Marile  companii străine intrate pe piaţa românească au 
dat mâna cu cozile de topor, trădătoare şi lacome( de la 
guvernare) secătuindu-ne bogăţiile pământului. Românul  
nefericit  îşi duce pe mai departe crucea  grea a  înstrăinării în 
propria lui ţară, mereu pusă la mezat şi aflată invariabil la mâna 
intereselor  altora.  
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei pag.7 / 05.06.2015 
Afaceri pe seama grupului literal de pe Dealul Cetăţii             

 
      În luna decembrie a anului 2011, mai multe mijloace de 

informaţii (Ziarul Gândul, Ziarul Timpul, Discart.ro, etc.) ne 
anunţau într-un mod asemănător: „ Investiţie de criză (…), s-a 
cheltuit suma de ( ….)”, pentru grupul literal de pe Dealul Cetăţii. 
Timpul a trecut, lămuriri nu ne-au venit din partea autorităţilor 
abilitate să facă acest lucru, aşa că m-am găndit să verific 
personal dacă zvonurile sunt adevărate. Iubesc oraşul şi mă leagă 
de cetate amintiri frumoase. O cunosc de peste treizeci de ani şi 
am urcat de nenumarate ori cărările şerpuitoare ce îmbrăţişează 
panta dealului, să-i ating înălţimea. Aşadar, am măsurat 
dimensiunile literelor, le-am calculat suprafeţele şi prin 
însumarea lor mi-a reieşit o valoare de aproximativ 90 de metri 
pătraţi expusă privirii. Literele, executate din tablă (oţel de 1 
mm) pe cadru de fier laminat (cu latura de 40 mm), după 
valoarea materialelor din comerţul cu amănuntul de la vremea 
respectivă, plus celelalte operaţiuni (vopsit, montaj şi 
manoperă), nu puteau depăşi în total suma de 10.000 lei, 
indiferent cine ar fi depus ofertele pentru a participa la licitaţia 
privind lucrarea de reparaţie, în cauză. Verificând banii prevă- 
zuţi de Primăria Deva pentru acest proiect, conform Bugetului de 
venituri şi cheltuieli pe 2011, Bugetul rectificat al acestuia pe 
2011, şi Bugetul prevăzut pe anul 2012, am constatat la secțiunea 
„Alte cheltuieli”, capitolul 70.02, poziţia nr. 19 şi 20, suma totală 
de 131.000 lei, prevăzută pentru reparaţia literelor şi achiziţia a 
25 de panouri informative. Prin deschiderea exerci- ţiului 
financiar al noului buget pe 2012, am constatat la aceeaşi listă, la 
capitolul 70.02 / 2012, că s-au prevăzut a fi cheltuiţi încă 83.000 
de lei, adică 5.000 lei pentru litere şi 78.000 de lei pentru 
achiziţionarea de panouri informative. Încă de la prima vedere se 
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constată o creştere prin adăugare a sumei cheltuite în cei doi ani 
bugetari (2011- 2012) fără ca aceasta să poată fi dovedită şi pe 
teren. În acest caz, se pune firesc întrebarea: Pe ce s-au cheltuit 
banii? Considerând că Biroul de Achiziţii Publice ne poate 
demonstra provenienţa literelor, în cazul în care au fost 
achiziţionate altele noi, şi nu au fost montate, rugăm să ne 
comunice acest lucru. Dacă s-au executat lucrări de reparaţii la 
literele existente pe dealul cetăţii, să ne comunice numele firmei 
prestatoare şi valoarea contractului. În cazul în care nu vor fi 
transmise aceste date, se va naşte suspiciunea rezonabilă că 
aceşti bani fie au fost deturnaţi, fie au fost cheltuiţi fraudulos din 
patrimoniul public. Nu poate fi justificată nici suma de 78.000 lei 
pentru cele 25 de panouri informative, adică 3.120 lei/panou, şi 
mă întreb cum s-a ajuns la acest preţ, luând în consideraţie faptul 
că în oraş au fost montate nişte panouri din tablă (indicatoare 
pentru cetate), care luate la bani mărunţi sub nicio formă nu pot 
acoperi această valoare! Suntem în iunie 2015, grupul literal 
poate fi văzut de fiecare dintre noi, fără a observa  observa 
oareş’-ce îmbună- tăţiri. Ar fi bine ca cel puţin, acum, în ceasul al 
doisprezecelea, compartimentele abilitate din cadrul Primăriei 
Deva să ne aducă lămuriri în acest caz, pentru a afla adevărul. Nu 
de altceva, însă trebuiesc onorate promisiunilor făcute în 
campania electorală din iunie 2012, mai ales că alegătorii au 
votat atunci schimbarea factorilor decizionali din administra- ţia 
locală dar și pentru că a trecut destul de mult timp pentru ca 
aceste probleme să fi fost verificate, aduse la cunoştinţa 
publicului şi eventual, rezolvate. Anul viitor sunt alegeri. Nu 
doresc să încolţească iarăşi în mintea tulbure a unor oameni puşi 
pe căpătuială din cadrul Primăriei ideea unei noi afaceri prin 
împrospătarea albului vopselei sau, înlocuirea tablelor uzate cu 
altele noi, pe seama contribuabililor oneşti şi sub ochii 
oblăduitori ai unei Justiţii parcă, … inexistentă 
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 PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul  Glasul Hunedoarei, pag.7 / 19.06.2015 
Factura la curentul electric,  document justificativ al fraudei  

din energie 
 
Un indicator de bază al bunăstării unei naţiuni îl constituie 

factorul de solvabilitate  energetică  din sistem, exprimat lunar 
prin raportul dintre valoarea facturii de plată a fiecăruia dintre 
noi şi venitul  obţinut din salariu, sau alte venituri legale. La 
prima vedere lucrurile par a fi destul de simple însă, suntem  
departe de a le înţelege. Ceea ce trebuie reţinut este faptul că, cu 
cât acest indicator este mai mic, cu atât mai mult ne apropiem ca 
standard de viaţă, faţă de ţările civilizate ale lumii. Moştenirea 
lăsată de regimul trecut este impresionantă. Peste 23 de GW 
putere instalată în centralele de producţie a energiei electrice 
(hidro şI termo), aceasta justificând consumurile perioadei 
respective. După 1990, guvernele care au administrat ţara, fără a 
avea o viziune energetică pe o perioadă mai lungă de timp şi, 
neefectuând  lucrările corespunzătoare de întreţinere, au făcut  
ca valoarea puterii  instalate să se reducă la 20,5MW. Lipsa unei 
decizii operaţionale, falimentarea  premeditată a industriei  aşa-
zis energoface, jaful şi corupţia de la vârful puterii, perindarea 
prin ministerele  de specialitate a tot felul de indivizi (miniştri 
numiţi politic), fără nici cele mai elementare cunoştinţe în 
domeniu, au  prăbuşit efectiv această capacitate,care a atins la 
sfârşitul lunii februarie  anul curent, cel mai redus nivel, cu vârful 
de sarcină de 9,5 MW, sub capacitatea  necesară a unui consum 
normal al pieţei româneşti, estimat la 14-15 MW. Mă cutremur 
când aud prognozele unor “specialişti” care ne atenţionează că, 
unele capacităţi lăsate de izbelişte nu vor mai fi pornite 
niciodată...însă, menţinute în statisticile oficiale. Ne aflăm deja cu 
consumul de energie electrică pe cap de locuitor la jumătatea 
mediei europene, deşi statisticile arată că puterea disponibilă a 
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centralelor electrice din ţară este acum în jur de 16 MW.  
Diferenţa de capacitate nefolosită  generează costuri : cheltuieli 
cu paza, mentenanţa şi conservarea grupurilor generatoare. 
Multe dintre aceste unităţi au fost descompletate, instalatii şi 
utilaje din ele au fost luate şi folosite ca înlocuitori pentru  
funcţionarea  altor grupuri sau, au fost sustrase şi vândute. În 
ultimii 20 de ani, termocentralele au adunat datorii istorice 
însumând miliarde de euro, care au fost şterse cu buretele de 
autorităţi, însă, trecute  pe factura de plată a cetăţeanului.  

De asemenea, în funcţie de interese, guvernanţii au obişnuit 
producătorii ineficienţi din centralele termo, cu subvenţii 
generoase, ţinându-i  în viaţă la costuri duble faţă de preţul 
pieţei, încurajând astfel corupţia şi darea  de mită pentru 
finanţarea campaniilor electorale, ca să nu mai vorbesc de 
veniturile nesimţite şi facilităţile acordate salariaţilor din sistem. 
Investitorii străini, nefiind familiarizaţi cu aceste practici (şpaga, 
furtul, corupţia), au fugit care-ncotro, stagnând astfel  lucrările 
de retehnologizare şi  know-how  din domeniu.  Producătorii din 
acest sistem  pimesc “gratuit” de la stat, un sprijin prin schema 
certificatelor verzi (o sumă pentru  fiecare  kvh  electric produs şi 
livrat în reţea), suportat  însă, tot de consumatorul  final prin 
înscrierea  certificatelor în factura de plată. Bună afacere, ţinând 
cont că ”regenerabilii” câştigă din două părţi: pe de o parte din 
certificate şi pe de altă parte din vânzarea producţiei de curent la 
preţul pieţei.  Zilele acestea  am primit factura de la Enel, pentru 
consumul  din perioada  aprilie-mai, 2015, defalcată  astfel:  
energie activă, energie activă pentru componenta  de piaţă  
concurenţională, contribuţie pentru cogenerare, certificate verzi, 
acciză, TVA.   Întrucât am consumat în această perioadă  
aproximativ 500 Kwh, mi-a ieşit un cost de 0,56 lei/kwh, adică 
preţul a 350 grame de păine, cât mânânc eu într-o zi. Stau şi mă 
minunez ca prostul: 

     - Domnule, ăştia îşi bat joc de noi ? Aştept acum facturile 
la apă, gaz, cablu, telefoane, etc... 
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei  pag. 7/ 26.06.2015 
Falimentul  Greciei sau, colonizarea forţată a statelor de 

mâna a doua 
 
Citesc resemnat  despre miniştri de finanţe europeni  care 

s-au întâlnit pentru a discuta salvarea Greciei de la faliment în 
aceeaşi  zi în care prim-ministrul elen  a avut o întrevedere cu 
preşedintele rus, Vladimir Putin. Datoria  publică a  Greciei  este 
impresionantă : în jur de  323 de miliarde de euro. Cum s-a ajuns 
aici ?! Destul de simplu : furt din banii publici, deturnare de 
fonduri, campanii electorale trucate şi  finanţate  fraudulos, 
interese  străine în zonă, toate acestea  fiind coroborate cu 
neseriozitatea factorilor politici decizionali, criza economică  
globală şi lipsa de resurse energetice  proprii.       

Având puţine bogăţii naturale  fiind o ţară peninsulară, 
veniturile la buget  ale Grecia sunt  realizate  preponderent din 
transport , turism, pescuit şi industrie uşoară, deci  sunt slabe 
speranţe ca  statul elen să se poată onora de plata ratelor 
scadente  la datoriile acumulate, unde  numai Germania are de 
recuperat creanţe  în  valoare de 56 miliarde euro.  Consecinţele  
sunt  de asemenea  drastice: va fi afectat turismul, va urma o 
periodă de volatilitate pe pieţele financiare, costurile la 
împrumuturile  în euro vor creşte vertiginos, vor fi corecţii la 
toate monedele si cursurile de schimb. În România  sunt aproape  
6000 de firme greceşti, cu un capital total  de 1,7 miliarde de 
euro, cam 5% din capitalul firmelor străine, desfăşurându-şi 
activităţea  în domeniul bancar, telecomunicaţii, industrie 
alimentară şi comerţ.  Întrucât  balanţa  comercială cu Grecia  ne 
este favorabilă , exporturile sunt mai mari decât  importurile, 
românii  de rând  în mod firesc nu ar trebui să-şi facă griji. 
Constat  însă cu surprindere afirmaţii  nelalocul lor din partea  
unor reprezentanţi ai Bancii Naţionale a României, care,  în loc să 
se ocupe de întărirea şi stabilitatea leului românesc , în această 
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conjunctură  pe care a prins-o leul  în faţa  monedei  europene, 
zic  eu  slăbită  de intrarea în insolvabilitate a Greciei, ne spun 
doar că trebuie să fim pregătiţi  de o nouă undă  de şoc valutar, 
printr-o creştere  a  monedei  europene  la  peste 4,5 lei. 

Oare  aşa să fie ?! Vom suporta  noi cetăţenii  ţărilor 
considerate ca fiind de mâna a doua de către marile puteri 
economice, costul  politicii lor de colonizare forţată  în 
detrimentul  statelor afectate ? Ce au făcut  grecii cu  banii  
împrumutaţi ? Dar, românii cu împrumutul nejustificat  încă  de 
20 de miliarde de euro ? Care este strategia  Băncii Naţionale  şi a 
Guvernului  român  în acest sens , privind stabilitatea monetară 
şi siguranţa avuţiei nationale, ţinând cont că ţara noastră nu a 
aderat încă la moneda europeană  şi  avem  resurse suficiente  
pentru a trece cu brio peste acest obstacol ?  Ce fac instituţiile 
responsabile  să  descopere şi  să recupereze  banii  furaţi prin 
corupţie şi jaf, care au fost  depuşi  în bănci din occident, 
paralizând practic circulaţia monetară a României ? Să nu creadă 
cineva că banii din împrumuturile  acordate de FMI, Banca 
Mondială şi Banca Centrală a Europei, se află în custodia băncilor 
naţionale ale statelor respective! Nu, ei se află în patrimoniul  
sucursalelor şi filialelor băncilor din metropolele finanţatoare.  
Deocamdată, în acest context  suntem  îndemnaţi  la calm şi ni se 
aduce aminte  că toate depozitele românilor sunt garantate în 
limita a 100 de mii de euro. Nu  se spune nimic  însă  despre 
valoarea garantată  a depozitelor  în lei(când se va trece la cursul 
de schimb în euro), pentru  că marea majoritatate a cetăţenilor  
care lucrează  efectiv  în economia  românească, au depozite în  
moneda naţională.  După cum decurg negocierile cu Grecia, 
problema este practic rezolvată: aceasta  nici peste 300 de ani nu 
va putea ieşi din chingile economice, strânse bine de statele  
finanţatoare. 

Noi, românii, ne aflăm deocamdată pe buza prăpastiei : 
întrucât împrumuturile ne sunt de zece ori mai mici decât cele 
ale grecilor, acţionând cu chibzuinţă, responsabilitate  şi 
înţelepciune  putem  îndrepta  lucrurile chiar şi acum, în ceasul al 
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doisprezecelea, înlocuind democratic  prin vot actuala clasă 
politică cu oameni  oneşti , iubitori de patrie şi neam , cu o bună 
reputaţie şi educaţie  civică, care să   gospodărească  bogăţiile 
ţării şi să administreze finanţele statului, în favoarea  propriilor 
lor concetăţeni.  Nu de alta,însă, să nu ne trezim  cu primul 
ministru al nostru  plecat şi el ,fără să ştim la o  întrevedere cu  
preşedintele rus , la fel cum a procedat  omologul său  elen !  
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei , pag 7 / 10. 07, 2015 
Leul,… încotro ?! 

 
La sfârşitul lunii iunie s-au împlinit 10 ani de când leul 

românesc a pierdut patru zerouri, necesitate fireacă  de altfel 
pentru  simplificarea matematică a operaţiunilor de încasări şi 
plăţi precum şi a  îmbunătăţirii cât de cât a raportul leu/euro, de 
la 36000 lei vechi, la 3,6 lei noi, curs de schimb stabilit de către 
Banca Natională a României cu partenerii  externi. Acest lucru nu 
înseamnă că i-a şi crescut puterea  de cumpărare… ba 
dimpotrivă, au fost eliminate doar cele patru zerouri din numărul 
valorii lui oricum foarte scăzută, pentru a i se stabili reperul  în 
jurul căruia să fie ţinut în frâu, de către moneda  europeană  şI 
dolarul american. De asemenea, începând cu 1 iulie 2015, salariul 
minim brut pe economie  a  crescut  la 1050 lei, pentru  un 
program complet de lucru de aproximativ 170 ore pe lună,  
măsură  de care se vor bucura 1,4 milioane de salariaţi, adică 
488.000 din administraţia publică şi 900.000 de lucrători din 
mediul privat. Pentru ca vestea  să fie pe deplin ”savurată” de 
către posesorii de autoturisme din ţară( contribuabili şi ei la 
bugetul naţional), odată cu noul  barem stabilit pentru  salariul 
minim pe economie, cuantumul  amenzii  minime de circulaţie a 
crescut cu  aprox. 15 lei. Din câte se vede nici pe departe 
majorarea  anunţată  nu ne-a ajutat să urcăm în clasamentul  
european  al salariului minim, întrucât lucrurile sunt de aşa 
natură  făcute  încât ţările din ultimul val al aderării la Uniunea 
Europeană şi considerate ca fiind de mâna a doua, să rămână tot 
timpul la coada clasamentului.  

Ultimele date ne spun că bulgarii au 184 euro pe lună, noi 
românii avem 218 euro , ungurii 333 euro, (…) pe când germanii, 
francezii şi mai nou luxemburghezii, aflaţi în frunte, au atins un 
prag al bunăstării de zece ori mai mare decât al nostru.  În 
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contextul  politic şi financiar actual, efectele  crizei din Grecia se 
fac  simţite în special în rândul ţărilor din ultimul eşalon, prin 
transferarea  pierderilor suferite de euro  din tranzacţiile de pe 
bursele asiatice, asupra cursurilor de schimb al monedelor 
ţărilor mai sus amintite.  Dacă din data de 29 iunie 2015, euro  s-
a depreciat cu peste 1,9 %  în tranzacţiile cu Asia, şi cu peste 3% 
faţă de yenul  japonez, automat în sistemul bancar european  a şi 
început transferul acestei deprecieri  asupra forintului unguresc, 
leului românesc , zlotului polonez, coroanei cehe( etc,...), lucru 
resimţit zilnic prin cursurile de schimb afişate.  

Lacom să se înfrupte din criză stă şi francul elveţian  care, 
de unde credeţi ca va avea de câştigat ?Din euro ? Nicidecum. În 
astfel de situaţii când sunt turbulenţe pe pieţele valutare, 
investitorii  de capital se duc  către franc, considerat  a fi o 
monedă  neutră şi convenţional -stabilă. De pierdut  avem  noi 
toţi  cei  împrumutaţi  în euro şI franci, cu largul concurs al 
sistemului  bancar intern, monitorizat însă, “cu  grijă“ de către 
Banca Naţională.  Asistăm  în felul acesta  la o reaşezare 
permanentă  a împărţirii bunăstării, în care ţările puternic 
dezvoltate prosperă, sau mai bine zis nu pierd nimic, iar cele de 
mâna a doua ca să nu le spun sărace, suportă cu stoicism  rigorile 
impuse.  Ce-i de făcut?  Multe!  

În primul rând o recenzare a numărului de salariaţi şi a 
structurii acestuia, o inventariere  riguroasă a patrimoniului 
statului şi a bogătiilor naturale pe care încă mai suntem 
proprietari, o gospodărire  judicioasă a produsului intern brut şi 
nu în ultimul rând, asanarea  imediată a corupţiei şi furtului  
generalizat  pentru a da siguranţă şi stabilitate climatului 
economic. Devine de asemenea  o necesitate stringentă  
recuperarea  valutei  ieşită peste graniţele  ţării în mod fraudulos  
pentru  a fi recapitalizată, asigurarea  unor dobâzi avantajoase la 
depozitele în lei precum şi creşterea  rezervelor de aur, metale şi 
pietre preţioase ale statului, în depozitele  Băncii Centrale. 

Numai  în felul acesta  putem  regenera capacitatea de recul 
a leului  în faţa tranzacţiilor speculative de orice fel, menite să 
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apere  interesele celor puţini şi bogaţi de prin Europa sau de prin 
alte părţi ale lumii !  Eu cred în viitorul monedei  româneşti  şi mă 
bazez  în cele ce spun  pe însăşi  capacitatea de care  suntem 
capabili să  trecem  peste  obstacolele  istorice vremelnic        
impuse de alţii, rezultat firesc  ca  să spun aşa, al forţei  propriei  
noastre  genealogii.     
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PUNCTE DE VEDERE   

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag. 7 / 17.07.2015  
Blestemul românesc al drumurilor în cârje  

Ziua de sâmbătă, 11 iulie 2015,mi-a confirmat pe deplin 
inconsecvenţa, incapacitatea, lipsa de orientare şi  decizie a 
tuturor demnitarilor şi guvernanţilor postdecembrişti  privind  
infrastructura  din transporturi şi mă refer aici în mod special  la 
reţelele de drumuri şi autostrăzi. Am  în minte imaginea 
premierului  român venit la eveniment în cârje, urmând să stea 
aşezat  în timpul discursurilor pe un scaun  pus la dispoziţie de 
oficialităţile locale, care să îi asigure confortul  cuvenit unei stări 
de recuperare postoperatorii. Ni s-a spus  că este pentru prima 
data în istorie când ne-am conectat  la Europa în acest mod, prin 
darea în folosinţă a tronsonului de autostradă Arad-Nădlac , 
odată cu inaugurarea  noului  punct de trecere al frontierei  cu 
Ungaria, Nădlac II-Csanadpolata.  De ce a fost necesară  o 
inaugurare cu tăiere de panglică pentru  o bucată de 10 km de 
drum, nu ştiu, însă am aflat cu această ocazie că după ce se vor 
recepţiona  loturile până la Lugoj şi lotul I după Lugoj, adică de 
anul viitor, din Ungaria până dincolo de Sibiu (…),se va merge pe 
autostradă ! Îmi vine să râd, cunoscând  metehnele clasei politice 
româneşti  aflată în ultimul an al unui ciclu parlamentar, fără 
rezultate notabile şi intrată încă de pe acum în campanie 
electorală. Dacă de jaful celor 25 de ani din CNADNR  mi-e peste 
fire să mai vorbesc , şi că România se află printre ultimele ţări din 
Europa privind infrastructura rutieră, asta se vede, se simte şi 
apasă greu pe umerii cetăţeanului  contribuabil la bugetul 
statului, stat care prin însăşi instituţiile lui abilitate ar fi trebuit 
să facă ordine în acest domeniu. Pentru  că ni s-a promis o 
Românie a lucrului bine făcut, ei bine, în transporturi  ar trebui  
să ni se şi explice  ce înseamnă acest  lucru!  Guvernul  român a 
stabilit în 2015 o garanţie de 4 ani pentru tronsoanele de 
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autostrăzi  scoase la licitaţie şi date în folosinţă, garanţie 
echivalentă după cum se observă  cu perioada unui demnitar în 
funcţie. S-a constatat de asemenea că , înainte de acest termen 
şoferii ajung să-şi strice maşinile în gropile formate pe  
carosabilul proaspăt asfaltat. Pentru drumurile judeţene şi cele 
din oraşe, garanţia a fost coborâtă chiar, la o perioadă de 2 ani, 
cam cât are şi un telefon mobil, să nu mai vorbesc de faptul că 
drumarii noştri nici acest termen nu îl respectă !  Dacă tot 
suntem în zona Aradului, autostrada  Arad-Timişoara  a fost 
recepţionată de CNADNR  la începutul  lunii august 2013, şi de 
atunci pănă acum a necesitat câteva  reparaţii  din cauza gropilor 
care s-au format în asfalt.  

Pe cheltuiala cui, şi în ce buzunare au intrat banii furaţi din 
valoarea lucrărilor executate, nu ne rămâne decăt să intuim. Cum 
de s-a ajuns aici este foarte simplu: am uitat cu desăvărşire ce 
înseamnă cinstea, seriozitatea, onoarea, bunele practici şi 
respectarea  cuvântului dat, ca să nu mai pun la socoteală 
legăturile mafiote  create  între firmele prestatoare  de lucrări şi 
ordonatorii de credite pentru astfel de investiţii. Suntem  încă 
departe de performanţele marilor constructori  ai antichităţii (cu 
toată evoluţia noastră tehnologică ), luând în calcul drumurile 
romane din ţară, care şi acum  după  circa două mii de ani sunt 
funcţionale! Spun acest lucru deoarece  merg  des cu 
autoturismul pe ruta Deva- Drobeta Turnu Severin, via  
Caranseş-Oţelu Roşu  pe culoarul Timiş-Cerna, şi mă minunez  de 
spiritul ingineresc  şi  întreprinzător al marilor noştri înaintaşi. 
Dacă podul peste Dunăre a fost construit de către Apolodor din 
Damasc  în numai trei ani ( 103-105 e.n.) şi ne aduce aminte de 
măreţia lui de altădată prin pilonul  bine conservat  de pe malul 
romănesc  al Dunării, nu putem  spune  acelaşi lucru despre 
podul  de la  Calafat-Vidin  construit  în aval la graniţa cu 
Bulgaria, unde numai lucrările de execuţie  au durat peste 20 de 
ani, şi după  un an de la darea lui în folosinţă  a avut nevoie de 
reparaţii. 
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Revenind  la subiectul pus în dezbatere, am aflat că tot 
sâmbătă 11 iulie 2015 orele 10,s-a refăcut simbolic “ Podul de 
flori peste Prut “ şi s-a desfăşurat marşul unionist al românilor 
basarabeni  plecaţi din centrul Chişinăului către Bucureşti.  Ar fi 
fost necesară  după umila mea părere prezenţa  Preşedintelui,  
sau, cel puţin a Primului Ministru la acest eveniment(…)  însă, 
convalescenţi  amândoi, nu puteau să împartă aceeaşi pereche de 
cărje  şi nici măcar nu le-a trecut prin  minte să pună roţi  
scaunului de la Nădlac !  Alte comentarii  sunt de prisos.  
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag. 7/24. 07.2015 
Codul fiscal şi ofurile Preşedintelui 

 
Fără principii şi fără o argumentaţie mai serioasă, războiul 

dintre palate a căpătat nuanţe de-a dreptul absurde! 
Dezinteresaţi  de soarta naţiunii cei doi protagonişti, adică 
preşedintele şi premierul, continuă  războiul din timpul 
campaniei prezidenţiale, uitând cu desăvârşire atribuţiunile 
funcţiilor de demnitate publică în care au fost instalaţi prin vot. 
Într-un dispreţ total faţă de cetăţeni, fiecare în parte nu 
reprezintă altceva decât interesele unor structuri de grup aşa-zis 
partinice, care prin reţele de tip mafiot bine organizate în 
teritoriu au căpuşat principalele funcţii publice. Ce s-a promis a 
fost dat uitării încă de a doua zi şi războiul este parcă mai aprig, 
înăsprit de lăcomie, slugăricie şi parvenism, sete de putere, 
aroganţă şi nesimţire, cu lupte de culise menite să ducă până la 
anihilarea completă  a uneia  dintre părţi. Rănit “politic” la picior 
în urma unui meci de baschet şI nevoit să-şi facă operaţie în afara 
ţării, premierul  şi-a lăsat la comandă un bun servant militar, cu 
gradul de naş.   

Acesta, devotat cauzelor mai sus enumerate însă, ademenit  
de cântecul de sirenă venit dinspre  Cotroceni , pe ultima sută de 
metri fără să-şi anunţe superiorul cu gradul de fin, a triplat 
salariile pentru 45 de funcţii cu demnitate publică începând  
chiar cu preşedintele.  Cuvintele de mulţumire  şi discursurile 
privind  împăcarea  dintre părţi au fost brusc  spulberate de 
reacţia războinică a convalescentului  întors în ţară, care, atins în 
orgoliul personal a declarat fără echivoc :”- Ordonanţa se revocă 
până la definitivarea  noului  Cod al muncii !”.  Astfel  s-a deshis 
un alt front de luptă mult mai primejdios  decât celelalte, menit 
să macine sănătatea şi aşa destul de şubredă a naţiunii române. 
În loc să se ridice povara fiscală care apasă pe umerii  întregului 
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aparat salarial din economia funcţională, asistăm neputincioşi  la 
un meci de ping-pong  între palate, cu actele normative  emise  
special  în acest sens.  Respingerea  de către preşedinte a noului  
Cod fiscal şi aprobarea  numai a normelor  sale procedurale  este 
ca  şi cum ai pleca la arat, lăsănd boii acasă. Reducerile de TVA de 
la 24% la 19%, cota unică  de la 16% la 14%, facilităţile pentru  
microîntreprinderi  precum şi reducerile la angajatori şi angajaţi 
privind contribuţiile de asigurări sociale de la 15,8% la 13,5%, 
respectiv  de la 10,5% la 7,5% râmân în continuare în suspans. O 
mare parte a reprezentanţilor companiilor din economie regretă 
gestul preşedintelui  şi  aşteaptă  ca cel puţin guvernul,  fie să 
scadă TVA-ul  prin asumarea răspunderii, fie să elimine 
supraacciza şi taxa  de stâlp în perioada imediat următoare, până 
la promulgarea ultimei variante de Cod fiscal. Respingerea  
Codului  fiscal a generat  o mulţime de dezbateri  una mai cu moţ 
decât alta, şi toate au evitat cu bună ştiinţă aflarea adevăratului  
of, al preşedintelui. 

Că Victor Ponta îi stă în gât precum broscoiul unui 
subaltern  de-al său din partidul liberal şi nu poate să-l scuipe 
afară din guvern  nu asta este problema.  Înlocuitori obedienţi  şi 
neruşinaţi  sunt cu duiumul, problema  este că încă nu are 
pârghiile necesare să-l  dea jos, iar parlamentarii au intrat în 
vacanţa de vară. În acest caz este nevoit să forţeze puţin  nota, 
cunoscând situaţia judiciară a acestuia  şi a familiei sale, mizând 
de altfel şi pe o revoltă  în sânul partidului majoritar. 
Deocamdată  noi, românii, avem o singură certitudine: 
colaborarea preşedinte-premier se află  într-un punct mort.  
Preşedintele nu poate schimba premierul şi nici premierul nu 
poate forţa o suspendare  a preşedintelui  deoarece  acesta se 
bucură încă de popularitate.  

Mai nou, sunt probleme  în propriul  partid care a votat 
într-o veselie  cu adversarii politici codul retrimis de el în 
parlament spre dezbatere. Lucrările de la Vila Lac 3, stagnează 
din lipsă de fonduri. Elevii şi studenţii  fiind plecaţi în vacanţă 
sunt greu de găsit chiriaşi pentru cele şase case ale sale din Sibiu. 
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Îşi pusese mari speranţe că se va îndrepta financiar prin triplarea 
salariului însă, după cum au decurs lucrurile este obligat să mai 
aştepte… ghinion ! Asociaţiile de protejare a mediului din ţară şi 
din străinătate i-au încurcat iţele cu austriecii ! Este încrezător 
totuşi  că, după ce a promulgat cu rapiditate pensile speciale  va 
obţine  cel puţin pentru soţie sprijinul majorităţii din Parlament  
privind statutului  acesteia  de “Primă  Doamnă”, şi atunci 
lucrurile vor fi încă de pe acum… ca şi aranjate.  
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OPINII 

Jurnalul Bucureştiului / 01. 08. 2015 
Munţii  noştri  aur poartă 

          
Într-un comunicat din data de 21 iulie, aflăm că firma  

Gabriel  Resources din Canada  a depus  împotriva României o 
cerere de arbitraj la Centrul Internaţional al Băncii Mondiale 
pentru rezolvarea disputelor legate de Investiţii (ICSID), cu 
sediul la Washinton. Dânşii doresc compensări  integrale pentru 
drepturile ce le-au fost refuzate, de a dezvolta un proiect de 
investiţii derulat prin opt acorduri economice, ultimul semnat cu 
Guvernul  român în 2009. Fără să aibă vreo legătură cu extracţia 
propriu-zisă a aurului, canadienii ne acuză că le-am cauzat 
pierderi  importante (nu se precizează  suma) şi din această 
cauză au trimis în şomaj tehnic pe o perioadă nedefinită 
începând cu februarie 2015, peste 70% dintre angajaţii 
companiei  Roşia Montană Gold Corporation. Trebuie menţionat 
faptul că anul trecut în iunie, Camera Deputaţilor a respins 
proiectul de lege privind exploatarea minereurilor auro-
argintifere de la Roşia Montană, după ce au avut loc o serie de 
proteste de stradă. În felul acesta proiectul s-a blocat pe motiv că 
nu au fost obţinute acordurile de mediu. Nu s-a făcut nicio 
referire la contractul semnat de părţi, la persoanele implicate şi 
la clauzele contractuale total nefavorabile părţii româneşti. Cum 
s-a ajuns ca statul român să fie acţionar în proporţie de numai 
19,31% în acest proiect (el  fiind  proprietarul de drept şi de fapt 
al zăcămintelor existente}, doar Dumnezeu ştie... şi ,secretul este 
păzit cu abilitate. Însuşi  Preşedintele Klaus Iohanis,  încearcă să 
se spele pe mâini declarând că proiectul nu a fost bine abordat şi 
că îi invită pe cei implicaţi să reia discuţiile. 

Întorcându-ne în timp cu două milenii, principalul motiv pe 
care l-a avut Traian când a hotărât invadarea  Daciei, a fost  
prăduirea bogăţiilor acesteia, Dacia fiind considerată un fel de EL 
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Dorado al antichităţii. Istoricii recunosc  acum, că minele romane 
de la Roşia Montană  au fost realizate peste minele dacice, 
nemaivorbind de faptul  că, sunt unice în lume prin 
complexitatea şi întinderea lor. Ceicare au avut posibilitatea să le 
viziteze, au realizat cât de străvechi  este meşteşugul  extragerii 
şi  prelucrării metalelor şi pietrelor preţioase pentru locuitorii 
acestui pământ românesc. Ca să ne putem  face o imagine corectă 
asupra  conţinutului  unei  tone de minereu  aurifer extras, iată ce 
au demonstrat probele: aur 1,5 grame, argint 11,7grame, arseniu 
5000 grame, titan 1000 grame, molibden 10 grame, vanadium 
2500 grame, nichel 30 grame, crom, cobalt, galiu şi, lista poate 
continua (…). De ce am înstrăinat cu bună ştiinţă aceste bogăţii, 
ar fi bine ca puterea politică a ultimilor ani prin foştii săi 
guvernanţi, să ne dea explicaţii. Vrem să cunoaştem  modul cum 
miniştrii de resort  au dispus ca şmecherii de la Gold Corporation 
să ne aducă în situaţia jenantă, ca să nu spun critică de acum. 
Revenind  la subiectul din antet, s-a constatat că sunt cel puţin 
trei companii cu numele de Gabriel Resources:  Gabriel 
Resources N.L., companie australiană înfiinţată în ianuarie 1995, 
Gabriel Resources Ltd., firmă australiană înregistrată în mai 1996 
cu un capital de 22000 usd  şi,  Gabriel Resources Ltd., companie 
britanică înregistrată tot în mai 1996, cu un capital social de 
numai 10000 lire sterline, prin intermediul  căreia  s-a relizat 
asocierea cu Mininvest  Deva, toate avându-l  în spate pe 
miliardarul controversat  româno-australian, Vasile Frank Timiş.  
Pe această  arhitectură a fost ţesută  o structură infracţională 
care, prin  anexe şi acte adiţionale la contractele încheiate, a 
continuat cu o perseverenţă  diabolică şi cu sprijinul  mai multor 
guverne ( unul mai corupt decât altul ), prinderea  în captivitate a 
instituţiilor statului de drept, astfel  încât acestea  să nu mai aibă 
nicio reacţie  în demersul  juridic  al anulării lor. 

Recent şI foarte discret, alte două firme obscure din Canada 
anume Carpathian Gold şi Eldorade Gold Corporation, au primit 
una licenţa de exploatare pentru  aurul  de la Rovina, aflată lângă 
Roşia Montană şi cealaltă, aprobarea cu succes a studiului de 
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fezabilitate pentru un proiect la Certej, unde se estimează că se 
va extrage aur şi argint în valoare de peste 3,1 miliarde dolari, pe 
o durată de 17 ani. Când se va  termina cu jaful  acestei  ţări 
deocamdată, nu ştiu! Cunoaştem  însă cu toţii  cozile de topor  
aflate alternativ  la comanda  statului român, unde au avut  
posibilitatea  să împletească  în 25 de ani plasa de  păianjen  care 
a ţinut  România în captivitate, pentru  a fi mai uşor  prăduită. / 
Iulie 2015 
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PUNCTE  DE  VEDERE   

  Ziarul Glasul Hunedoarei, pag. 7 /6.08.2015 
Guvernatorul şi apocalipsa... belşugului ! 

      
Considerat de foarte mulţi analişti economici ca fiind 

eminenţa cenuşie a politicii financiar-bancare  de pe plaiurile 
mioritice a ultimilor 25 de ani, personajul  în cauză, după ce i-am 
analizat cu atenţtie  CV-ul  impresionant  pe  întregul  său 
parcurs,  în paralel cu evoluţia  generală a societăţii  româneşti, 
m-a făcut să cred că este principalul răspunzător ( păpuşarul din 
umbră) al tuturor răutăţilor şi neajunsurilor  noastre. Născut  la 
Drăgăşani  în august 1949 unde a  urmat cursurile de şcoală 
primară, a absolvit ulterior în 1971 Facultatea de Comerţ  
Exterior din cadrul ASE Bucureşti.  După facultate a lucrat ca 
cercetător ştiinţific timp de 19 ani la Institutul de Economie 
Mondială din Bucureşti, luând contact cu economişti  din ţările 
vest-europene  şi  autorizat să participe la cursuri de profil  în 
Statele Unite ale Americii. În anul 1989 a obţinut titlul ştiinţific 
de doctor în economie  cu teza „Politici ale ratelor de schimb”, 
urmând să lucreze la Ministerul  Afecerilor de Externe, pentru ca 
mai apoi să devină  reprezentant comercial  la Ambasada 
României  din SUA. Din septembrie 1990 devine Guvernator al 
Bancii Naţionale a României  cu o întrerupere de un 
an,(decembrie 1999-noiembrie 2000)când a ocupat funcţia de 
Premier, revenind apoi  pe acelaşi post pe care îl ocupă şi în 
prezent.  Că nu a fost “recrutat” de servicii, atât de cele din ţară 
cât şi de cele străine, după cariera impresionantă  pe care o are, 
acest lucru rămâne la latitudinea fiecăruia  dintre noi să ne dâm 
cu părerea.  Ce rol a jucat în destructurarea  finanţelor  şi a 
economiei  româneşti  conform poziţiilor pe care le-a deţinut  in 
fruntea  statului, nu este nevoie să  întrebăm  pe nimeni. După 
1989 au dispărut pe rând: Banca Română de Comerţ  Exterior,  
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Banca de Investitii, Banca Agricolă şi lista poate continua (…). 
Mugur Isărescu  a fost principalul arhitect al noii legislaţii privind 
organizarea şi funcţionarea  băncii centrale şi a băncilor 
comerciale în perioada 1990-1991. În România  post-
decembristă, privatizarea  a însemnat lichidarea întreprinderilor 
româneşti  din afaceri care s-au dovedit a fi  pentru firmele 
occidentale  extrem  de profitabile. Dezastrul  care a urmat este 
elocvent. Dintr-o datorie externă  zero, pe care ne-au lăsat-o  ca 
moştenire  comuniştii (să nu spun că aveam de recuperat  
aproape 2 miliarde de dolari, creanţe din relaţia cu statele 
arabe), s-a  ajuns  ca pe 28 februarie 2015, această datorie  să se 
ridice la nivelul de 93,626 miliarde  euro. Că între timp domnul  
Mugur Isărescu  a devenit  membru al Clubului de la Roma, apoi  
preşedinte al Asociaţiei Române al acestui forum, vicepreşedinte 
şi preşedinte  al  Clubului Guvernatorilor Băncilor Centrale din 
Balcani, Marea Neagră şi Asia Centrală, toate se datorează  
viziunii sale de “strateg ”nearondat (ca să zic  aşa), serviciilor 
secrete ale  marilor puteri ale lumii. Rolul său de barometru 
prudenţial  în creşterea  bunăstării românilor a căpătat noi 
valenţe  şi se manifestă  intens , mai ales în ultima perioadă, 
odată cu proiectul  noului Cod Fiscal. După părerea marelui 
“expert”, românilor nu le stă bine cu bunăstarea, trebuie să fim 
prudenţi  că altfel, după bunăstare şi belşug  ne paşte 
apocalipsa… (mare vizionar, nu?). Impozitele mai mici 
supraîncălzesc economia, o sufocă şi ce facem… unde ne răcorim 
de atâta desfrâu !  

   Aşa că, trebuie intervenit imediat cu o interfaţă prin 
înfiinţarea  Comitetului de Supraveghere Macroprudenţială  care 
să mai tempereze neastâmpărul românilor. Ne mai spune 
împricinatul  ca astfel de comitete funcţionează de mai bine de 4 
ani, în 24 din cele 28 de ţări membre ale Uniunii Europene  şi 
nicăieri nu sunt înţelese ca fiind o dictatură, un atac la Constituţie  
sau , supraguvern.  Ne atenţionează  domnul  Guvernator  că,  
dacă  Guvernul  romăn  nu îşi însuşeşte  recomandările acestui 
comitet  îşi asumă riscuri ! - Cine riscă  domnule Mugur Isărescu? 
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Dumneata ,sau  guvernul pe care după cum decurg evenimentele, 
vă doriti  din tot sufletul să îl vedeţi  înlocuit cu un altul, încropit 
la urgenţă  din personaje obediente  structurii  dumneavoastră  
emoţionale ! Atenţionat  că acest comitet este neconstituţional, 
domnul  în speţă  o dă pe riscuri. Citez: "A fost si căldură 
mare...Este vorba de un comitet, oameni care au date. BNR are 
date, MFP are date, se discută pe cifre, se evalueaza riscurile. (...) 
sâmburele unei crize financiare pleacă chiar din anii de succes, că 
asta se uită! Gena crizei pleacă din anul de succes.  De exemplu, 
anul acesta este unul de succes", a avertizat marele vizionar.    

Da, domnule Guvernator,  anul 2015 va fi pentru dumneata 
începutul apocalipsei... vă garantez eu, acest lucru ! 
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OPINII 

Jurnalul  Bucureştiului / 14.08.2015          
Seceta  fântânilor  noastre 

 
În momentul în care acţiunile omeneşti perturbă factorii de 

mediu, rezultatele sunt întotdeauna catastrofale. Cu o climă 
temperat-continentală, predispusă la perioade lungi de secetă 
atât vara cât şi iarna, ţara noastră de-a lungul ultimilor cincizeci 
de ani, ca urmare a muncii depuse de distinşi cercetători, ingineri 
şi specialişti în domeniu, printr-un efort colectiv alături de 
întreaga naţiune, a reuşit să amelioreze această stare de lucruri. 
Dintr-o suprafaţă de aproximativ 14 milioane hectare de teren 
agricol, au fost amenajate hidroameliorativ şi irigate peste 3,5 
milioane de hectare, suprafaţă suficientă pentru obţinerea unei 
producţii agricole care să asigure indiferent cum, şi în orice 
condiţii meteorologice, hrana populaţiei. Ce s-a făcut după 1989 
este de neimaginat! S-a distrus aproape în întregime munca 
câtorva generaţii prin furt, indolenţă, lăcomie şi nepăsare, ca să 
nu spun nesimţire, lăsând de izbelişte agricultura românească în 
faţa secetei nemiloase care bântuie de câteva luni întreaga 
Europă. Pământul cere apă. Au fost emise avertizări de cod 
portocaliu în diferite zone ale ţării, iar arşiţa face ravagii pe mai 
bine de 900.000 de hectare la culturile de porumb, cartof, 
floarea-soarelui, sfeclă de zahăr şi lista (…) poate continua. Cât va 
mai ţine canicula, potrivit prognozelor meteorologice, veştile 
proaste nu se opresc aici. Deficitul de umiditate din sol va deregla 
serios calendarul lucrărilor agricole de toamnă, cu efecte la fel de 
grave asupra întregului an agricol 2016. Pierderile sunt imense. 
La nivelul acestei perioade specialiştii le-au evaluat la 30% din 
volumul producţiei agricole, cu tendinţe de creştere până la 60 
%, în condiţiile în care se spune că nu va ploua deloc până în luna 
octombrie a acestui an. Este halucinant...! Prin ţară cohorte de 
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preoţi, mai ca în Evul Mediu, ţin slujbe de ploaie. Agricultorii 
individuali, fermierii mici şi mijlocii cer ajutor pentru culturile 
afectate de secetă. Românii îşi drămuiesc banii de la o lună la 
alta, foarte mulţi dintre ei trăind pe datorie. De altfel, peste 70% 
din aceste venituri se duc pe mâncare şi bunuri de strictă 
necesitate. Nivelul de trai al populaţiei a scăzut aşa de mult încât, 
din zece români doar unul îşi mai poate permite să pună şi un 
ban deoparte. Cei care doresc să meargă în străinătate sunt 
avertizaţi de MAE că în Ungaria se menţine codul roşu de 
caniculă până spre sfârşitul lunii august. Mulţi cetăţeni români 
aflaţi la muncă acolo au posibilitatea să facă o comparaţie între 
modul  cum este îngrijit şi importanţa care se acordă pământului 
agricol din ţările civilizate ale Europei, vizavi de dezastrul pe care 
l-au înfăptuit diriguitorii noştri în ţară. Defrişările masive, 
colmatarea cursurilor de râuri, întreruperea lucrărilor de 
investiţii privind irigaţiile, distrugerea perdelelor forestiere cu 
rol protector şi hidroameliorativ, nu au condus la altceva decât la 
această stare de lucruri. Mai nou, se vinde şi se cumpără 
pământul românesc pe te miri ce, de la amărâţii de „ţărani”aflaţi 
în imposibilitatea de a-l lucra. Copiii sunt tot mai puţini prin 
satele româneşti, cântecul de nuntă se aude din ce în ce mai rar şi 
mai şters, situaţia demografică a ţării a coborât dramatic. Cât va 
mai ţine canicula, seceta ne pârjoleşte până şi zestrea culturală a 
naţiunii. În oraşul de la poalele Cetăţii din care vă scriu, mergând 
spre piaţă, şantierul stradal emană un miros de moloz, nisip, 
uscăciune şi praf. Un praf selenar care îmi intră-n plămâni şi mi 
se depune pe haine, apoi mă obligă să fac un ocol lăturalnic în 
căutarea unei oaze de verdeaţă, care… Nu Este! Statuia marelui 
poet din Parcul Cetăţii, bătută de arşiţă, îndură solemn 
captivitatea deşertăciunii. Arborii de patrimoniu, din mijlocul 
terenului de joacă al copiilor din parc, cu crengile uscate, arată ca 
nişte fantome aflate în rugăciune. Păsările cetăţii, însetate, nu 
mai cântă, veveriţele nu mai sunt jucăuşe şi, de undeva de prin 
scorburi urmăresc cu atenţie paşii trecătorilor grăbiţi în căutarea 
unei umbre mai răcoroase. Seceta a pătruns adânc în fântânile 



 

 41 

din Viile Noi, pentru a le seca izvoarele. Cândva, Mureşul a fost 
barat la Mintia pentru ca lacul de acumulare să alimenteze cu apă 
bazinele de răcire ale termocentralei. Am înţeles că aceasta se 
doreşte a fi închisă şi odată cu ea, mulţi salariaţi vor rămâne pe 
drumuri. Nu ştiu cum aş putea să intervin încă de pe acum să 
alung gândurile vreunui impostor nelegiuit, gata să ridice 
batardourile barajului cu scopul de a-i seca lacul, care va atrage 
la rându-i, imediat  după dânsul, şi izvoarele fântânilor noastre. 
/August 2015 
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 PUNCTE DE VEDERE  

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag 7 / 27.08.2015 
Salariul, sănătatea, bugetul statului şi legalizarea şpăgii  

 
Fiind în dezbatere Proiectul noii Legi a salarizării, prin care 

se prevăd creşteri semnificative ale veniturilor personalului 
plătit din fonduri publice, asistăm la o acutizare a luptei pentru 
mărirea pe ultima sută de metri a veniturilor unor categorii 
profesionale în detrimentul altora, arogându-şi fiecare rolul 
determinant pe care îl joacă în sfera socială. Din datele puse la 
dispoziţie de către Ministerul Finanţelor Publice, se constată un 
excedent bugetar de 7,4 miliarde lei, respectiv 1,06% din PIB, cu 
premise de creştere. De asemenea prin afirmaţiile domnului 
Victor Ponta, ni se dau asigurări că sumele prevăzute a fi încasate 
pentru luna în curs au fost realizate încă de miercuri, 26 august. 
Tot dânsul pentru a scoate în evidenţă realizările guvernului pe 
care îl conduce, ne mai spune că aceste lucruri sunt o rezultantă 
firească a combinaţiei „magice” dintre taxele mici şi colectarea 
eficientă a ANAF-ului, prin combaterea evaziunii fiscale.  

Ei bine, aflându-ne pe acest trend de creştere au şi început 
să sclipească ochii demnitarilor noştri, în frunte cu Preşedintele 
ţării, care fără a catadicsi o secundă, împreună cu vicepremierul 
Gabriel Oprea aflaţi într-un moment propice, au considerat că 
este bine să-şi tripleze peste noapte salariile. Exemplul dat de 
lăcomia acestor oameni votaţi bine-merci de către popor, nu a 
făcut altceva decât să deschidă cutia Pandorei. Rând pe rând, au 
început să se audă voci mai mult sau mai puţin îndreptăţite, care 
să ceară măriri salariale. Asistăm acum la o creştere a tensiunii 
dintre diferitele categorii profesionale din sistemul public, 
nemulţumite de plafoanele lor, vizavi de creşterile peste noapte 
ale demnitarilor. 

Sub presiunea sindicaliştilor din sănătate, executivul le-a 
aprobat în şedinţa de miercuri, 26 august, majorarea cu 25 % a 
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salariului brut, începând cu data de 1 octombrie 2015, faţă de 
nivelul avut în luna septembrie. Motivaţia ordonanţei fiind aceea 
de a stopa migraţia medicilor şi a personalului de specialitate 
înalt calificat către locuri de muncă din străinătate, mai atractive 
din punct de vedere financiar. Prin acelaşi act normativ se 
majorează cuantumul celorlalte sporuri aferente ducând la un 
impact bugetar de aproximativ 1,7 miliarde lei. Diferenţa de 5,7 
miliarde lei rămasă din excedentul bugetar după plata medicilor, 
a şi început să devină obiectul de zâzanie între salariaţii din 
educaţie, administraţia publică centrală şi locală, aparatul 
Ministerului de Intere, etc. Guvernul prins pe picior greşit  ştiind 
că nu poate onora toate măririle salariale a început să o dea la 
întors, precum că se iau „atenţii” în sistem şi că acestea trebuiesc 
impozitate! După eşecul usturător pe care l-a avut cu impozitarea 
bacşişului de la comercianţi, iată că acum mai marii zilei vor să 
legifereze plicul dat medicilor de către pacienţi sau rudele 
acestora, gândindu-se la un proiect de lege prin care să elimine 
răspunderea penală a celor care iau bani fraudulos în nume 
propriu după îndeplinirea unor atribuţiuni legale de serviciu. 
Pentru a înlătura caracterul penal al faptei, iată ce spune 
Premierul : „Aceste contribuţii suplimentare pe care pacienţii vor 
să le aducă, trebuie să nu fie condiţionate, să fie după încheierea 
actului medical, declarate şi impozitate. Iniţiativa legislativă va fi 
trimisă Parlamentului care, dacă o va aproba, doctorii şi 
asistentele ar putea primi bani sau cadouri de la bolnavi, fără să 
mai rişte să fie acuzaţi de mită”. De la ministrul de resort Nicu 
Bănicioiu aflăm că, „ în secolul nostru, nu poate exista absolut 
nimic, fără chitanţă”! 

În urma celor prezentate, eu nu sunt surprins deloc să 
constat nivelul redus de inteligenţă afişat de guvernanţii noştri, 
aflaţi oricum într-o acută criză de soluţii. Decizia impozitării unor 
astfel de practici a revoltat o mare parte a medicilor care nu 
doresc acest demers legislativ, ci vor numai salarii decente şi 
condiţii bune de lucru. Ce putem spune despre adevăraţii 
contribuitori, salariaţii din sistemul privat, la bugetul public? 
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Absolut nimic. Se mulţumesc cu minimum pe economie stabilit  
aleatoriu şi, neavând nicio posibilitate de manifestare în faţa 
patronatelor aflate în cârdăşie cu guvernanţii, rămân pe mai 
departe să ducă în spate povara statului, obligaţi fiind să 
plătească impozite, taxe, biruri şi şpăgi, care mai nou se doresc a 
fi  şi   acelea  “legalizate”. 
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PUNCTE  DE  VEDERE 

Ziarul  Glasul Hunedoarei  pag.7/ 4.09 2015  
Patriotismul românesc înţeles ca o virtute personală        

     
 Ar fi bine ca în fiecare an la data de 30 august să păstrăm 

un moment de reculegere  întrucât  în această  zi a anului  1940  
s-au semnat la Viena  documentele “arbitrajului” germano-Italian 

 (Dictatul de la Viena)  prin care partea  de nord a 
Transilvaniei ( 43.492 kmp  şi 2.667.000 de locuitori în 
majoritate români ) era luată  României şi predată  Ungariei  
hortthyste. Lipsa de curaj sau mai bine-zis laşitatea  regelui  
Carol al II-lea  de a avea un contact direct cu Hitler, coroborată  
cu starea de derută  a cercurilor conducătoare  precum  şi 
incapacitatea guvernului  condus de Ion Gigurtu, au determinat 
acceptarea necondiţionata  a acestui rapt din  teritoriul şi inima 
naţiunii româneşti  care,  în dimineata zilei sus amintite prin 
votul dat în Consiliul de Coroană  a fost admis cu majoritatede 
voturi 19 pentru, 10 contra şi o abţinere. Odată  cu întoarcerea  
armelor contra  Germaniei,  la 23 august 1944 şi prin 
participarea  alături de armata sovietică la eliberarea de sub 
jugul  fascist al celorlalte naţiuni, s-au  creat premisele  acceptării  
de către Uniunea  Sovietică ca Transilvania de Nord să revină 
României, cu condiţia instaurării la Bucureşti a unui guvern, 
procomunist.  

     Ce a urmat dupa aceste demersuri  istorice se cunoaşte şi 
ca un blestem  suntem  parcă  osândiţi să avem şi acum după 75 
de ani de la acel eveniment  întunecat  o clasă politică la fel de 
iresponsabilă şi meschină, trădătoare până în măduva  oaselor şi 
gata oricând să se vândă şi să ne vândă  pe nimic în folosul  ei  
personal.  Un alt individ (Adrian Severin), înscăunat ca ministru 
de externe pe vremea  regimului  Constantinescu, a semnat în 
1997 tratatul de bună vecinătate cu Ucraina, prin care sub 
semnătura  acestuia,  România a renunţat de bună-voie şi nesilită 
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de nimeni  la teritoriile din Bucovina de Nord, pierdute  prin 
tratatul  Molotov-Ribentrop. O mângâiere personală  am  avut-o 
din partea  parlamentarilor europeni  care l-au huiduit public pe 
acest  trădător, acuzat că a cerut şi primit mită în schimbul  
susţinererii  unor amendamente la legislaţia europeană  pentru  a 
favoriza  anumite cercuri de interese.  

    Situaţiile încordate de pe scena  politică a lumii în 
condiţiile unor stări conflictuale permanente  şi a unei crize 
financiare ce se prefigurează, vor conduce la alimentarea  
mişcările naţionaliste şi  iredentiste în acelaşi timp, ca un un 
atentat  la pământul,  limba, cultura şi tradiţiile statelor naţionale  
lucru de altfel remarcat şi la noi, mai ales în zonele cu populaţie 
majoritară maghiară. Nu sunt antisemit, sunt îngăduitor şi 
tolerant  într-o anumită măsură cu aceste stări de lucruri, însă 
trebuie să iau atitudine gândindu-mă  numai  la faptul  că 
patriotismul  meu derivă  din dragoste şi îl socot ca fiind o virtute 
pur personală. M-am născut şi mi-am petrecut copilăria în partea 
de sud-vest a  ţării, pe malul stâng al Dunării, foarte aproape de 
gura Timocului  sărbesc , şi vă pot aduce la cunoştinţă  că zece 
lideri ai organizaţiilor de români de pe Valea Timocului au 
semnat o scrisoare prin care cer autorităţilor de la Bucureşti  
adoptarea unei legi  care le-ar permite şi lor să obţină mai uşor 
cetăţenia ţării de origine, având în vedere faptul  că de această  
facilitate se bucură etnicii români din Basarabia şi nordul 
Bucovinei. Ce au făcut  guvernanţii  noştri !? Anul acesta pe 29 
aprilie, Camera  Deputaţilor  a respins definitiv  un  proiect de 
lege care le acorda cetăţenie în conditii speciale etnicilor care 
trăiesc  în comunităţile  aflate în jurul graniţelor României. 
Pentru că mai sunt printre  noi şi câţiva  oameni  cu dragoste  faţă 
de ţară şi zestrea  ei  culturală, un alt proiect iniţiat în acelaşi sop 
a fost adoptat de senatori şi urmează  să reintre în dezbaterea  
Camerei  Deputaţilor.   

    Avem  noroc  totuşi cu bunul  Dumnezeu, care ne creşte 
ţara  chiar şi atunci când nu o merităm ! Cel mai nou pământ 
românesc (Insula  Sacalin) întins pe o suprafaţă  de 21.410 
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hectare, creşte mereu , cu peisaje  de basm  care îţi taie respiraţia, 
cu specii de păsări şi soiuri  de plante rare la care nu se poate 
ajunge decât cu barca. Deocamdată  Guvernul  României  nu a 
întreprins  nimic în popularea insulei şi nici măcar turiştii nu au 
acces. O măsură  despre care se spune  că este  controversată, 
însă, din  punctul meu de vedere este pe deplin justificată. / 
Septembrie 2015 
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PUNCTE DE  VEDERE 

Ziarul  Glasul Hunedoarei, pag.7 / 11.09.2015 
Primul val migraţionist, sau începutul  unui  nou război  

interconfesional   
 
Am ajuns să trăiesc şi să resimt acut paradoxul 

controverselor iscate în jurul credinţei, acea zvâcnire lăuntrică a 
spiritului universal  reconvertit în substanţă care, prin însăşi 
existenţialitatea ei  nu face altceva  decât să  ne definească  ca 
oameni  şi  să ne desăvărşească trăirea. Forţa unei  naţiuni fiind 
dată de armonia  practicilor sistemelor de credinţă  ale 
grupurilor interconfesionale, a  determinat pe fiecare în parte să 
îşi  definească atât doctrina religioasă liber consimţită, cât şi 
cadrul  legal instituţionalizat. Toate bune şi frumoase în teorie, 
însă cu practica stăm mai greu ! Credinţa şi naţionalismul dacă 
nu vin din „străfundul  inimii” aşa cum sugera psihologul 
Constantin Rădulescu  Motru, se ajunge la acel spirit de turmă, 
uşor manevrabil  şi folosit  în favoarea unor interese oculte. 
Comunitatea  Europeană  prin valorile ei a permis circulaţia 
masivă a forţei de muncă şi odată cu aceasta a deschis porţile mai 
multor confesiuni  religioase, care au pus în încurcatură afacerile 
bisericilor deja existente. Criza  refugiaţilor din statele arabe 
musulmane este fără precedent, ea  izvorând din foamete, 
distrugere şi  teroare ca modalităţi  de expresie  ale regimurilor 
totalitariste susţinute la putere de diverse cercuri  economice, 
vizavi de lipsa de actiune a Occidentului. Fundamentalismul  
islamic, coroborat cu corupţia politică a generat  războiul civil 
din Siria, permiţând  celei  mai periculoase  grupări  terorist-
religioase din lume să controleze  o treime din teritoriul ţării şi 
aproape toate resursele de petrol şi gaze ale statului. Probleme 
asemănătoare sunt  în Liban, mai nou se preconizează  şi un alt 
val de migraţie din Irak, acest stat fiind supus  ani în şir la 
violenţe şi promisiuni nerespectate. Încurajaţi  de imaginile 



 

 49 

prezentate în  media şi de poveştile auzite de cetăţenii  acestor 
ţări de la rudele lor din Europa, ademenitoare, peste 3,1 milioane 
de tineri  irakieni  riscă să-şi părăsească  definitiv  ţara, dacă nu le 
vor fi  rezolvate  problemele  de către factorii răspunzători  şi în 
cauză, anume  UE şi SUA.  

Revenind  la subiectul pus în discuţie, se poate observa  că 
puterea  banului  l-a îndepărtat  pe om de Dumnezeu. Ochii 
sticloşi ai arginţilor au luat minţile guvernanţilor naţiunilor 
lumii, deci şi ale  enoriaşilor din comunităţile  confesionale 
aferente. Mai grav  este faptul  că, biserica a fost  şi  este folosită 
de către sferele  puterii  în activitatea de propagandă  politică, 
prin implicarea preoţilor, a  pastorilor şi a altor membri  din 
aparatul clerical, în actul de decizie al cetăţeanului  pentru 
anumite direcţii administrative şi guvernamantale de urmat. Aşa 
cum a declarat recent  Primarul General  al Bucureştiului, Sorin 
Oprescu,  cercetat  de DNA  pentru  luare de mită citez: “ Vidul de 
valori, absenţa  simţului moral, disponibilitatea  pentru  orice 
fărădelege, arivismul atroce, cinismul neţărmuit, minciuna ca 
mod de viaţă“ am încheiat citatul,aceste  atribuţiuni ale răului pot 
fi regăsite şi în răndul enoriaşilor tuturor grupărilor confesionale 
din România. Se constată  de asemenea  o  implicare 
sârguincioasă a bisericii chiar în economia  funcţională a statului, 
dezlănţuind pe faţă un adevărat război între culte, pentru  
acapararea unui număr cât mai mare de credincioşi, putere şi,... 
bogăţie. 

Biserica Ortodoxă  Română, cu o avere estimată la peste 3 
miliarede de euro, reprezentând  cel  mai mare cult din ţară, 
deţine peste 70.000 de hectare de pădure şi teren arabil, sute  de 
hoteluri,  restaurante, ferme de producţie, vii, livezi (…), o 
întreagă economie cu circuit închis semi-fiscalizată, însă puternic 
ancorată la banul public şi devoratoare de  subveţii , ca să nu mai 
vorbim de banii strânşi din serviciile religioase, vânzarea  
obiectelor de cult, turismul religios şi lista poate continua,(...). 
Mai nou,  Episcopia Argeşului  a cumpărat de la Hidroelectrica o 
microhidrocentrală cu nume sugestiv, ”Călugăriţa”  implicându-
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se astfel  direct  în industria energetică a ţării. Abia acum încep să 
realizez  ce se va întâmpla cu România, când  va trebui să 
primească  şi să găzduiască conform  înţelegerilor europene  un  
procent  însemnat din  valul de refugiaţi  musulmani.  Care vor fi  
noile norme de  conduită  şi valori morale, numai  bunul  
Dumnezeu  poate şti,  aşadar orice discuţie purtată pe această  
temă  de către noi,  muritorii de rând, consider  că  este  o 
pierdere de timp, şi resurse. /Septembrie 2015 
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PUNCTE  DE VEDERE   

Ziarul  Glasul  Hunedoarei,  pag. 7 / 18. 09. 2015   
Minciuna şi hoţia ca mod de operare în administrarea 

banului public  
       
Aleşii neamului,  în calitate de reprezentanţi  ai 

administraţiei publice atât la nivel central cât şi  la nivel local, în 
condiţiile unei legislaţii ambigue şi incoerente, în care articolele 
unor acte normative  asumă, contrazic sau uneori  chiar anulează 
prevederile altor acte normative, au fost puşi în situaţia ca 
deciziile pe care urmau  să le ia pe parcursul îndeplinirii 
atribuţiunilor pe funcţie, să fie influenţate  direct  de educaţia, 
inteligenţa şi cumulul specific moral, al valorilor lor personale. 
Lipsa unui cod de conduită  adecvat  funcţiei  de demnitate 
publică, vizavi de statutul funcţionarilor publici, a oferit 
posibilitatea ca întregul set de atribuţiuni şi obligaţii să fie 
interpretat  evaziv, lucrurile să fie amestecate, răspunderea 
materială şi penală  în caz de abateri  să fie pe undeva  colectivă, 
greu de cercetat şi disjuns, ducând  până la anularea  acesteia. 
Întrucât lucrurile s-au  desfăşurat în această manieră mă face să 
cred că, la baza lor a stat fie prostia şi neprofesionalismul, fie au 
fost coordonate  ocult,… asta râmâne de vâzut, însă  prin acest 
mod de operare aleşii neamului  timp de 25 de ani au deschis larg 
porţile jafului, fraudei  şi corupţiei generalizate.  Indiferent ce se 
stipulează  în cadrul legislativ existent, prin care aleşii  sunt 
obligaţi  să dea  dovadă de cinste, corectitudine, să nu ceară 
pentru sine ori pentru alţii bani, avantaje, foloase materiale  în 
dauna interesului  general, aceste fapte totuşI, se petrec ! DNA-ul  
întocmeşte dosare şi reţine pe bandă largă aşa-zişii încălcători de 
lege ca într-un film bine regizat, probabil pentru a întinde o 
cortină sau o perdea de fum  între contribuabilii oneşti  şi 
demnitarii aflaţi în flagrant, cu intenţia vădită ca lucrurile să se 
oprească aici, îngreunând  astfel sarcina de rezolvare a dosarelor 
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în instanţă pentru  recuperarea  prejudiciilor. Un exemplu 
edificator  în acest sens  poate fi dosarul  fostului  primar al 
Constanţei, Radu Mazare care, găsit cu bani nedeclaraţi de către 
ANI  în sumă de 800.000 euro în conturi din străinatate (Israel), 
iată cum s-a justificat: “ Dacă inspectorul respectiv  m-ar fi 
întrebat aşa cum prevedea legea, l-aş fi lămurit. (…). Lămuririle o 
să le dau în faţa comisiei de pe lângă Curtea de Apel (…), banii din 
cont erau parte a unei  înţelegeri  financiare  şi nu trebuiau 
declaraţi în declaraţia de avere”, am  încheiat citatul. Ce putem  
înţelege de aici este faptul că au fost create portiţe largi aleşilor 
români cu prerogative de infractori, de a realiza afaceri pe bani 
publici în interes personal, prin externalizarea  şi  monopolizarea  
investiţiei  comunitare. Fostul edil este anchetat de procururi  
încă din anul 2012 şi trimis în judecată în patru dosare penale. În 
niciunul nu s-a dat până acum vreun verdict. Zilele acestea se află 
pe rolul DNA un caz mult mai răsunător, al primarului general al 
capitalei, Sorin Oprescu, care fiind acuzat de luare de mită prin 
intermediul  unor subalterni  şi prins în trafic având asupra  sa o 
parte din bani, a declarat că: ”Sunt nevinovat!”. Audiat în faţa 
Judecătorului de drepturi şi libertăţi  edilul a recunoscut  
existenţa  sumei  de 5000 de euro (bani marcaţi), însă, încercând 
să inducă în eroare instanţa a scornit  o minciună, afirmând că 
această sumă de bani provine dintr-un  împrumut mai mare, de 
25.000 euro, luat de la un subaltern: “ şoferul său personal “(!?) 
Eu nu mă pot împăca cu ideea  că, un om, un medic, un chirurg 
renumit de talia lui Sorin Oprescu, ales prin votul  aproape  
unanim al bucureştenilor, cu toată educaţia şi pregătirea  lui 
profesională să fie atât de uşor de corupt, mai rău chiar, să 
coordoneze  un grup infracţional aşa cum rezultă din dosarul 
cauzei existent la DNA, primind bani din contractele semnate, 
partea lui fiind de 10 % din sume. Că în interiorul instituţiior 
publice funcţionează  regula  relaţiilor de cumetrie şi că numirile 
pe posturile cheie se face dând şpagă, aceste lucruri sunt de 
notorietate. Mai nou, la Bucureşti  a funcţionat  postul de”şofer-
casier ”al  edilului  pentru a colecta mita de la directorii 
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serviiciilor din subordine. În  alte localitâţi de aceste  
îndeletniciri  se ocupă  afinii cu naşul  în suflet, rubedeniile 
naşului  aflat în postura  de primar, cu largul concurs  al 
secretarului  instituţiei şi al consilierilor locali. Îmi pare rău şi mă 
doare  când scriu astfel  de lucruri însă ele sunt adevărate şi  au 
cangrenat  întregul  sistem  public. Suntem  ţara  cu cele mai 
multe biruri pe cap de locuitor şi, totuşi, abia dacă putem  acoperi  
gurile flâmânde  ale hoţiei, jafului, corupţiei şi minciunii  aduse  la 
rangul de lege, care să asigure  un cadru operaţional  cât mai 
eficient  infractorilor aşezaţi  bine-mersi  în  fruntea 
administraţiei publice centrale şi locale a statului. 
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PUNCTE DE VEDERE  

Ziarul Glasul  Hunedoarei, pag.7 /25.09.2015                          
Recuperatorii  de datorii închipuite 

 
Statul român, corupt până în adâncul structurilor sale şi 

aflat în situaţia în care din cămara ţării s-a furat aproape tot, 
nemaiavând lichidităţi pentru îndestularea propriei  camarile a 
început  o ofensivă fără precedent de recuperare prin orice 
mijloace a restanţelor de la contribuabilii aflaţi în situaţia de 
insolvabilitate.Sunt vizate atât societăţile comerciale creatoare 
de produs intern brut ( în care lucrează efectiv  masele largi 
salariale), cât şi persoanele fizice aflate în imposibilitatea găsirii 
unui loc de muncă, lipsite astfel  de resursele  minime  pentru  
existenţă. În acest context  statul roman şi-a construit şi îşi 
perfecţionează  meticulos  un comandou  propriu de recuperare  
a datoriilor în cadrul sistemului său de organizare  pentru 
activităţile fiscalizate, de asemenea  a permis şi înfiinţarea altor 
“entităţi” care să presteze aproximativ acelaş  gen de activitate, 
pentru  restul  datoriilor aleatorii. S-o luăm pe rând :   - 
Ministerul  Finanţelor Publice îşi va reorganiza fiscul creând o 
Direcţie de executare silită a cazurilor speciale pentru marii 
contribuabili, proces în care va avea nevoie de încă 1000 de 
posturi suplimentare, amintind  faptul  că numai  ANAF-ul  a  
avut la sfârşitul anului trecut peste 24.000 de angajaţi. Se va avea 
în vedere administrarea  marilor contribuabili pentru  
executarea silită în cazuri speciale (inclusiv  valorificarea 
bunurilor sechestrate), cu luarea măsurilor asiguratorii.Nu vor 
scăpa de mâna lungă a fiscului nici persoanele fizice autorizate, 
deoarece pentru  ele va fi reorganizată o Direcţie generală  de 
control specific.- În paralel cu statul şi în absenţa unor 
reglementări  legale, au apărut firmele de recuperare creanţe, 
care şi-au făcut propriul set de reguli pentru cei aproximativ 
3.000 de angajaţi pe care îi au, fără ca nimeni  să se îngrijească de 
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ocrotirea milioanelor de datornici  în cazul eventualelor abuzuri. 
Sunt consemnate  peste 5.000.000 de dosare în lucru pentru  
debitorii cu restanţe la bănci şi la companiile de utilităţi. Că este 
vorba  despre societăţi  profesionale de avocaţi, sau de SRL-uri, 
acestea activează în baza unui cod CAEN şi anume 8291, cu 
contracte prestări servicii, sau cu contracte de mandat, girate 
însă de instituţiile autorizate ale statului. Contribuabilul român  
trebuie să cunoască faptul  că, ajuns în situaţia de datornic, poate 
fi supus la umilinţe, hărţuiri şi abuzuri. Sunt mii de cazuri în care 
sumele  din dosarele  de creanţă depuse la executorii  
judecătoreşti, prin penalităţile de întârziere şi prin dobânzile 
adăugate la sold, au ajuns să crească până la dublul datoriei 
iniţiale.Pentru ca lucrurile să fie bune şi frumoase, noul  Cod 
Fiscal care va intra în vigoare după 1 ianuarie 2016, potrivit 
art.180, persoanele fără niciun  venit  vor datora şi ele o 
contribuţie  lunară de 5,5 % din salariul minim pe economie, 
plata se va efectua  trimestrial până  în data de 25 a ultimei luni 
din trimestru, aproximativ 693 lei anual. Că este o datorie creată 
artificial (fictivă), indiferent de destinaţia banilor şi de 
argumentaţia  adusă  în favoarea fondului  unde trebuie să ajungă 
suma (CASS), acest lucru mă revoltă şi sunt tare curios să văd 
care vor fi modalităţile de recuperare  în caz de neplată: 
confiscarea  de bunuri personale, sechestru asiguratoriu pe 
avere, zile de muncă  voluntară  în folosul comunităţii, pierderea 
unor drepturi(… etc), rămâne de văzut cum se va face. Tot aici, 
Direcţia Generală a Finanţelor Publice ne atrage atenţia că, 
persoanele fizice fără venituri, datorează aceşti bani pentru a 
dobândi calitatea de asigurat( !?).   Păi, dacă datornicul  nu are de 
unde, şi nici cum să facă rost de ei, care-i soluţia ? Lipsit de avere 
şi fiind sărac lipit, omul va trebui să comită o infracţiune pentru 
rezolvarea lucrurilor : statul  îşi va primi banii, el va trăi  binişor 
o bucată de vreme până la o altă infracţiune când, probabil, va fi 
prins şi trimis după  gratii unde cel puţin nu va mai avea grija 
zilei de mâine. În  câţiva ani România se va transforma într-un  
imens penitenciar şi dacă se va ajunge  acolo, cine va mai munci 
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!? Rezolvarea problemei se află tot pe masa guvernanţilor: prin 
Europa bântuie de ceva timp un val migraţionist de tineri din 
ţările arabe  musulmane, apţi de muncă, cu alte valori civice şi 
religioase, unde vinovaţii de curvărăsie, corupţie şi furtişaguri  
precum şi datornicii, sunt aspru pedepsiţi  sau pot fi condamnaţi  
la moarte.Soluţii sunt, rămâne de  văzut care vor fi alese. În 
spatele acestora oricum vor avea de muncă la greu, recuperatorii 
de datoriii,…închipuite. 
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PUNCTE  DE  VEDERE   

Ziarul Glsul Hunedoarei, pag.7/ 02.10.2015  
Datoria publică a României  acoperită cu praf,  … în ochii 

electoratului    
 
      Aş dori să fiu înţeles  încă de la bun început. Observ că 

de câţiva ani poporul român se confruntă cu o gravă criză de 
identitate. În absenţa unor adevăraţi oameni  politici şi de stat, 
care să preia şi să conducă ferm  destinele  ţării  întru bunăstarea 
şi prosperitatea  cetăţenilor ei şi în contextul  unui climat extern  
nefavorabil, lucrurile au mers din rău în mai rău, încât am ajuns  
să trăim cu toţii o mare dezamăgire.  Aleşii  neamului  după 1989 
indiferent  cum s-au numit, trebuie să recunoaştem că au fost  şi 
sunt legitimi, adică Parlamentul este legitim, Guvernul este 
legitim, Preşedintele este legitim. Că nu am fost  prezenţi  toţi cei 
cu drept de vot la urne, asta  este altă problemă, nu ne-a ţinut 
nimeni  acasă cu forţa … şi în acest caz au decis  4,2 milioane de 
români  soarta a 19,8 milioane, atât cât numără populaţia  
înregistrată  a ţării, după ultimele statistici oficiale. E normal ? 
Bineînţeles  că da, aşa este în orice democraţie, nu mergi  la vot 
suporţi consecinţele intereselor altora. Aleşi sau nu, de mine, cu 
toate că nu am lipsit de la niciun scrutin, politicienii ieşiţi 
câştigători i-am acceptat pentru că sunt o fire deschisă şi 
conciliantă. Dacă este corect acest lucru, la fel de bine trebuie să 
suport şi consecinţele rezultatelor  electorale: un muncitor  din 
sistemul privat, susţine unul de la stat şi încă doi pensionari. De-i  
mai  rămâne şi lui ceva, au  grijă alţii să nu se pricopească! Se ştie 
de asemenea că peste  jumătate dintre familiile româneşti  
trăiesc  sub pragul de sărăcie şi au nevoie de cel puţin 2000 de lei  
lunar pentru a-şi acoperi cheltuielile casnice. Deoarece s-a 
distrus economia naţională şi procesul  continuă  încă prin jaf, 
corupţie şi căpuşare, încetul cu încetul capitalismul reprezentat 
de firmele străine cu filiale aici în ţară ne-a  adus la stadiul de 
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colonie şi a obligat în acelaşi timp România să apeleze la 
împrumuturile troicii, FMI-BCE-BM.  Înaintea  şedinţei  de 
săptămâna trecută a coaliţiei de guvernare Premierul, pe lângă 
prezentarea listei  cu“reuşitele” guvernului  pe care îl conduce, a 
afirmat faptul că: “am scăzut cu 12 miliarde datoria publică“. Nu 
a precizat nici care datorie şi nici moneda  de exprimare a 
acesteia, pe modelul  minciunii prin omisiune exersată  de altfel 
şi într-o altă alocuţiune de genul: “anul acesta terminăm şi nu 
mai avem absolut niciun dolar datorie la FMI”, lucru complet  
neadevărat. Din datele oficiale ale Ministerului de Finanţe se 
poate citi negru pe alb că datoria publică totală a crescut între 
aprilie 2012, şi finele lunii iunie anul acesta, de la 212 miliarde lei 
la 260 miliarde lei, aprox. 23% din PIB.  Dacă s-a referit numai la 
împrumutul  luat de la FMI, parte a acordului semnat în 2009, 
unde finanţele au achitat suma de 2,5 miliarde, diferenţa  de 9 
miliarde va rămâne  să fie achitată de BNR.  După cum privim 
lucrurile acestea par a fi amestecate şi  se încearcă o inducere  în 
eroare a populaţiei  prin faptul că, de anul viitor şi până în 2023 
mai avem de plătit troicii încă 4,9 miliarde euro, bani prevăzuţi  
în cadrul aceluiaşi acord.  Intraţi în febra campaniei electorale, 
guvernanţii  noştri se gândesc  la un nou  aranjament cu FMI-ul , 
însă deocamdată  este foarte greu din cauza lipsei de reforme  
precum şi a controverselor  iscate  de-a lungul derulării 
acordului mai sus amintit. În contextul  în care prin noul Cod 
Fiscal se prevăd consistente  majorări  salariale pentru bugetari, 
şi rând pe rând dispar ramuri  întregi industriale, cum este cazul 
industriei  de îngrăşăminte chimice cu venituri  de 1 miliard de 
euro şi 10.000 de angajaţi, lucrurile se complică aşa  de mult 
încât pun într-o situaţie delicată statul, care va fi nevoit să 
apeleze la alte forme de împrumuturi: de pe bursă, bănci private, 
emitere de obligaţiuni, titluri de stat,(… )etc.  Pentru ca lucrurile 
să nu se oprească  aici, instituţiile bugetare se împrumută  şi ele 
la greu, ministerele la fel, başca că mai primesc  şI  fonduri  
europene  gratuite, pe care dacă nu le justifică, sunt obligate să le 
returneze cu  penalităţi. De unde? Tot din împrumuturi, care vor 
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trebui  apoi rambursate din taxele şi impozitele fără număr, ce 
apasă pe spinarea  contribuabilului  credul. Că valoarea însumată 
a datorei (publică + privată) este de aprox. 100 miliarde de euro, 
cam 5000 de euro pe cap de locuitor, se pune firesc  întrebarea :- 
Unde  sunt banii? Constatăm că nimeni nu spune nimic. În acest 
caz, nu ne rămâne  decât  să scăpâm de praful aruncat în ochii 
noştri de către guvernanţii  intraţi deja  în febra  electorală, şi să 
ne hotărâm încă de pe acum, asupra  prezenţei  de anul  viitor, la 
urne. 
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag.7/ 09.10.2015 
Copiii, florile pământului. 

 
Trăiesc un coşmar şi acum, după aproape un an de când la 

conducerea statului nu mai este neisprăvitul cu privirea 
împăienjenită de ură, cu glasul înecat în grobianism şi ignoranţă, 
ce se exprima astfel: „România este plină de mămicuţe şi bebeluşi 
(…)”, sau: „România este o ţară de mâna a doua(…), ” plecaţi, 
plecaţi din ţară, dacă sunteţi leneşi (...)”, „avem nevoie de 
chelneri, tinichigii şi ospătari”, „salariile bugetarilor şi pensiile se 
reduc cu 25% începând cu data de...”.     

Îmi trec zilnic prin faţa ochilor aceleaşi forme devoalate în 
culori sumbre, aceleaşi clişee de parcă nu s-ar fi întâmplat nimic. 
Presa şi televiziunile transmit informaţii din ce în ce mai 
năucitoare privind populaţia ţării şi scăderea drastică a acesteia, 
creşterea numărului deceselor la mia de locuitori, creşterea 
mortalităţii infantile care ne situează printre ultimele state ale 
lumii şi multe altele, în acelaşi context. Dacă la începutul 
drumului nostru democratic am pornit cu 23 milioane de 
locuitori, după 25 de ani de reforme „originale”, situaţia 
demografică s-a schimbat dramatic, ajungându-se acum să 
constatăm că am pierdut peste 3 milioane de oameni. Modul cum 
s-au desfăşurat evenimentele a condus la distrugerea 
„planificată” a economiei, sărăcirea continuă a populaţiei rămasă 
fără un loc de muncă stabil şi migraţia acesteia peste hotare, 
rupând de altfel în acelaşi timp şi legăturile simbiotice din cadrul 
familiei tradiţionale.   

Emanciparea prost înţeleasă, violul, incestul, adopţiile 
folosite ca paravan în traficul ilicit de organe, pe fondul lipsei 
unor măsuri de prevenţie corespunzătoare, au creat un spaţiu 
larg de acţiune tarelor răului din subconştientul colectiv al 
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tinerei generaţii. Şi ca lucrurile să nu se oprească aici, prostituţia 
şi pornografia (în special pornografia infantilă), nivelul redus de 
informaţie şi educaţie oferit de învăţământul încă nereformat, 
abandonul şcolar şi consumul de droguri distrug încet şi sigur 
spiritul românesc. Iată numai o parte din ştirile care mă sufocă 
aproape zilnic şi modul cum sunt prezentate de media: „În 
România, anual sunt semnalate peste 16.000 de cazuri de abuz 
asupra minorilor”, „În ultimii 20 de ani s-au înregistrat peste 20 
milioane de avorturi”, „Într-o localitate mehedinţeană trei 
gemene au fost abandonate la maternitate de către o mamă 
iresponsabilă”, menţionându-se şi faptul că, „aceeaşi familie a 
vândut un alt copil dintre cei pe care îi mai deţine în vârstă de 10 
ani, pe băutură (cinci bidoane cu bere), la o familie ce pretindea 
că ar fi dorit, chipurile, să-l înfieze”,…(!?) . Citesc de asemenea 
titlurile unor ştiri dezbătute şi în presa străină: „Copii români, 
vânduţi cu 3.000 de euro în Italia”, „Copii de români, sclavi pe 
câmp în Marea Britanie”, „Un traficant de minori a făcut 30.000 
de euro, vânzând copii români în Marea Britanie”, „Peste 350.000 
de copii români au câte un părinte la muncă în străinătate” şi 
lista poate continua. Îmi pun firesc întrebarea: -Unde este statul 
în această ecuaţie şi unde se duc banii alocaţi instituţiilor 
abilitate să rezolve astfel de lucruri? Ce fac ONG-urile, apărute ca 
ciupercile în peisajul social, mari consumatoare de bani europeni 
destinaţi minorilor în prevenirea cazurilor de abuz? Ce fac 
asistenţii sociali, consilierii şcolari, asistenţii maternali, părinţii 
la rândul lor, de ce nu îşi duc fiecare misiunea pe care o au de 
îndeplinit, până la capăt? Problemele colectivităţii nu pot fi 
tratate cu bunăvoinţă.   

Fenomenul de alienare al tinerilor prin evadarea din 
realitatea curentă în spaţiul virtual oferit de calculator, a condus 
la drame înfiorătoare. Oamenii care au sesizat şi au luat atitudine 
faţă de toate aspectele mai sus menţionate, au început să dispară 
unul câte unul prin excludere, marginalizare sau, transformaţi în 
ţinte de către impostorii aflaţi vremelnic la conducerea 
instituţiilor răspunzătoare ale statului. Cum şi în ce fel vom 
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asigura viitorul copiilor noştri în momentul în care 
traficanţii,violatorii, criminalii, zburdă nestingheriţi în libertate, 
răspunsul trebuie căutat şi găsit chiar în capacitatea de purificare 
a naţiei, privită ca un atribut firesc al structurii arborelui nostru 
genealogic. Cu rădăcinile înfipte adânc în curbura arcului 
carpatin, acesta are în el forţa necesară să-şi scuture an de an 
frunzele veştede şi bolnave în straturi groase, pentru ca timpul să 
le transforme în lut şi din lutul amestecat cu mraniţa toamnelor, 
să-şi hrănească în fiecare primăvară florile de rodire: adică, … 
copiii pământului românesc.  
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PUNCTE DE VEDERE  

Glasul Hunedoarei , pag.7 /16.10.2015 
  Românii, captivi în prăpastia dintre două dimensiuni 

culturale  
 
Au trecut câteva zile de când Biblioteca Judeţeană „Ovid 

Densusianu” din Deva a organizat un eveniment foarte important 
în cadrul proiectelor sale culturale, anume: „Salonul Hunedorean 
al Cărţii” –noutăţi editoriale, lansări de carte, întâlniri cu scriitorii 
şi pot să afirm că efectul acestuia prin strigătul disperat întru 
renaşterea valorilor româneşti abia de acum încolo îşi va face 
resimţită prezenţa. Aduc cuvinte de laudă modului exemplar cum 
au fost organizate dezbaterile şi lansările de carte, modului 
exemplar de găzduire a peste 80 de edituri cu inventarul aferent , 
îndreptăţindu-mă să exclam: - Cinste, organizatorilor! Consider 
că numai astfel de manifestări netezesc şi bătătoresc calea 
regăsirii noastre spirituale, aflată într-un moment de rătăcire pe 
fondul problemelor care macină şi frământă societatea. De ce s-a 
ajuns aici, răspunsul îl putem găsi numai analizând factorii 
decizionali şi răspunzători în acelaşi timp, adică „elitele”, care au 
defilat pe la şefia Ministerului Culturii şi prin instituţiile lui 
subordonate. Citesc un articol editat recent de către scriitorul 
Andrei Pleşu, care ne spune: „Nu-mi plac solemnităţile obtuze, 
stilul ţeapăn, pompa oficială,(....)./ Practica obsesivă a glumiţei, 
recursul la băşcălie ieftină, relaxarea ostentativă a brăcinarilor 
poate fi - mai ales în diplomaţie - inoportună, dizgraţioasă, 
riscantă. Nu te poţi mişca pe scena publică a lumii, cum te mişti 
între mese, la o petrecere privată.” Din spusele distinsului om de 
cultură, pot să mă gândesc că, omul în genere, se află captiv între 
două dimensiuni filosofice: a spiritului şi a burţii. Andrei Gabriel 
Pleşu, scriitor şi eseist român, estetician şi istoric al artei, fost 
ministru al Culturii (28 decembrie1989 -16 octombrie 1991) în 
Guvernul Petre Roman şI ministru al Afacerilor Externe, în 
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Guvernul Radu Vasile ( 29 decembrie 1997- 22 decembrie 1999), 
chiar se află în această dilemă. Le-a trăit cu obstinaţie pe 
amândouă. Iată ce ne mai spune filosoful: „Ţara piere şi elita ei, 
reprezentanţii ei de vârf au timp şi chef să se (ne) amuze. Am 
crezut până mai ieri că avem de-a face cu o trăsătură specifică a 
sud-estului european sau, poate, a stilului dâmboviţean.” Că 
numele acestui domn este strâns legat de alte nume precum 
Gabriel Liiceanu, Mircea Dinescu, Horia Roman Patapievici şi 
Claudiu Secaşiu, mă face să îi dau dreptate lui Dan C. Mihăilescu, 
care evaluându-i realizările a constatat că sus-numitul nu a făcut 
decât să transforme fosta Editură Politică din perioada 
comunistă ( la care a avut acces) în Editura Humanitas, precum şi 
să transforme Muzeul de Istorie al PCR în Muzeul Ţăranului 
Român , la conducerea căruia bineînţeles că şi-a numit unul 
dintre apropiaţi. Despre cum au decurs celelalte „realizări” şi 
cum au fost selectati şi angajati slujbaşii din cultură, pentru 
promovarea spiritului naţional în „Institutele Culturale” ataşate 
ambasadelor României în statele cu care aceasta se află în relaţii 
diplomatice, s-a scris şi se va mai scrie. Despre criza morală a 
„elitelor” văd că nu vorbeşte nimeni . Discret şi sigur se trage o 
cortină atât peste marile valori ale trecutului românesc, cât şi 
peste cele prezente pentru a fi promovat kitschul, demagogia şi 
prostul gust, până la denigrarea propriei identităţi. Nimeni nu 
face vreo referire la tragedia scriitorului anonim dedicat nobilei 
sale profesiuni, abandonat în mizeria dintre normalitate şi 
promiscuitate, în lupta dintre existenţa fizică şi principiile sale 
morale, adevăr şi prejudecăţi, vizavi de bătaia de joc exercitată 
până la refuz de către impostorii instituţionalizaţi (- culmea!) din 
rândurile propriei bresle. Întorcându-mă la evenimentul devean, 
am încă de pe acum o rază de speranţă. Este impresionant 
numărul de scriitori participanţi, numărul de cărţi expuse 
vânzării într-o afişare grafică de excepţie, precum şi nivelul 
calitativ al scrierii. Este impresionant de asemenea numărul 
cititorilor care, dorind să să participe la dezbateri, au zăbovit 
îndelung printre mese răsfoind cu sfială paginile cărţilor. Din 
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informaţiile mele s-au vândut foarte puţine. Mă întristează acest 
lucru, însă el are o explicaţie logică izvorâtă chiar din filosofia de 
viaţă a esteticianului instituţionalizat Andrei Gabriel Pleşu, pe 
care eu o rezum la următoarea frază: „ captiv dacă te afli între 
două dimensiuni culturale, în cazul de faţă între spirit şi burtă, 
avantajos este să alegi întotdeauna… compromisul.  
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PUNCTE  DE  VEDERE 

Glasul Hunedoarei pag. 7/ 23.10.2015 
Închinarea  la  idoli  

 
Indiferent  în ce confesiune religioasă  ne-mpărtăşim  

aspiraţiile în rezonanţă cu ceilalţi, problema esenţială care se 
pune este aceea  a modelelor culturale pe care dorim să le 
urmăm împreună. Actul  creaţionist  prin dimensiunile lui 
depăşind  limitele capacităţii omeneşti  de înţelegere, a  condus şi 
va conduce întotdeauna  la divergenţe  între modelele de sistem 
şi practicile religioase. La fel de bine pot să afirm că, atunci când 
se găseşte liantul potrivit sau, elementul  comun de referinţă, 
apele se liniştesc  şi armonizează  benefic. De-a lungul  timpului, 
faptul că omenirea  a crezut  într-unul  sau în mai multe  modele  
religioase, că spaţiul nostru geografic a permis  
instituţionalizarea  mai multor doctrine confesionale, mileniului  
trei  a deschis  porţile unui  cult dogmatic  unanim, şi anume 
„cultul banului”.  Folosit ca instrument de măsură  al valorii 
bunurilor şi serviciilor spre a putea  fi mai uşor  tranzacţionate 
banul, profitând de viciile şi slăbiciunie omeneşti  a devenit  
pentru mulţi dintre noiidolul  principal de închinare.     

Suveranul  Pontif, Papa Francisc  într-un interviu apărut  
zilele trecute a afirmat că:„Oamenii trebuie să înceteze să se mai 
închine banului”. /Capitalismul  şi profitul nu sunt diabolice dacă 
rămân doar instrumente”. În alocuţiunea  sa, suveranul  a 
continuat: “Trebuie să ne întrebăm de ce există  atât de multe 
războaie şi violenţă…/Să nu uităm ipocrizia celor puternici ai 
planetei, care vorbesc  de pace, dar care, pe ascuns vând arme”, 
am încheiat citatul. 

Este perfect adevărat  în cele spuse numai că, acest  
fenomen  deja  a pătruns  adânc în conştiinţa colectivă  
descătuşind  lăcomia, desfrânarea, corupţia şi opulenţa  anumitor 
clase sociale în detrimentul altora, eliminând din centrul atenţiei 
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actul creaţionist şi persoana umană, mai bine spus  a pereclitat 
evoluţia  tinerei  generaţii.  Şi pentru ca noi, hunedorenii, să nu 
fim mai prejos  decât alţii, autorităţile, recte Primarul  
Hunedoarei, Viorel Arion, participând la un schimb de experienţă  
în  Kaiuha (provincia  Zehjang), prezentându-le chinezilor 
oportunităţile de afaceri  în domeniul  industrial, a ajuns la 
concluzia că aceştia s-au arătat mai interesaţi de modul  uşor în a 
obţine bani, confecţionând obiecte religioase şi de cult cu 
Părintelui Arsenie Boca, pentru a fi vândute tot nouă, românilor. 
Din această conlucrare au de câştigat  împreună  biserica 
ortodoxă, primăria şi fabrica aflată la 8000 de kilometri distanţă 
de România, în defavoarea  populaţiei  autohtone.  Nici nu s-au 
potolit bine ecourile pelerinajului  de la moaştele Sfintei  
Paraschiva, unde pentru un loc mai în faţă au fost persoane cu 
dare de mână care au plătit chiar şi  100 de euro  să ajungă  la 
raclă, că deja pe străzile Bucureştiului  a  început să se deruleze  o 
altă procesiune cu relicvele Sfântului  Papa Ioan Paul al II-lea 
(câteva  picâturi de sânge într-un scrin), organizată de către 
Arhiepiscopia  Romano-catolică.  Modul  în care totul se 
transfomă  în ban, cum omul devine  robul  umil al acestuia  şi 
cum este indus în eroare prin promisiuni  viclene de sănatate şi 
bunăstare materială, nu denotă decât nivelul  redus de  civilizaţie 
al societăţii în care trăim, lipsită de repere. Întrucât mă plasez în 
rândul acelora care cred că între Dumnezeu şi om, nu există 
intermediari, pot spune cu convingere şi acum după  două milenii  
că  Iisus ( alungând comercianţii din Templu  deoarece banii  nu  
aveau ce căuta acolo), a avut perfectă  dreptate. Eu consider că 
fericirea, sănătatea şi bunăstarea  sunt  atribute ale muncii fizice 
şi intelectuale depuse  de fiecare dintre noi  până la transpiraţie 
şi lacrimi, într-un efort conjugat  pentru  a crea valori care să 
satisfăcă necesităţi  obiective.  Ca să obţinem aceste lucruri este 
nevoie  în primul rând de  educaţie, suport  bănesc, coeziune 
socială, şi sunt absolut bulversat  de modul  în care statul român 
a tratat aceste probleme  în ultimii 25 de ani. Îmi pun  de altfel şi 
întrebarea:- A fost  oare premeditată  subfinanţarea  şcolii 
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româneşti ? Probabil că da, rezultatele  se văd. Acolo unde banul 
dictează apare sărăcia, tristeţea  şi boala. Că ministerele  de 
resort  nu au investit suficient, asta a cauzat împuţinarea  
drastică a populaţiei. S-au concentrat averi fabuloase  în mâna 
câtorva  şmecheri  aflaţi la putere prin corupţie, înşelătorie şi 
furt, cu largul concurs al bisericilor deja  existente şi  întinse ca 
pânza  de pâianjen  pe întreg teritoriul ţării. Faptul  că doctrina  
mea de viaţă se bazează pe morala creştină şi educaţia  primită în 
şcoală, văzând  opulenţa  sfidătoare a  construcţiilor  bisericeşti, 
nu mă face decât să  exclam  indignat: ” Icoane multe… şi pâine 
puţină!”/ Octombrie 2015 
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag. 7/ 30.10.2015             
Gabriel Oprea, gropile din şosele şi eroii naţionali 

 
Ambiguităţile vremurilor actuale, reieşite din amestecul 

ciudat de evenimente la care suntem simpli spectatori, prin 
aberaţiile şi absurdul lor, nu ne conduc decât la pierderea 
cumpătului şi a raţionamentului firesc. Viaţa noastră de zi cu zi 
stă la cheremul câtorva indivizi aşezaţi comod în fotolii 
instituţionalizate prin demersul votului democratic ce, la prima 
vedere, pare a fi în regulă însă, adevărata problemă nu o 
constituie fotoliul în sine, ci calitatea morală a persoanei care 
vremelnic îl ocupă. Moartea poliţistului Bogdan Gigină, despre 
care s-a scris şi se va mai scrie în presă, prin tragismul său, îmi 
confirmă pe deplin supoziţiile. Aflat „la serviciu” în coloana 
oficială de deplasare a vicepremierului Gabriel Oprea, a decedat 
căzând pradă unei gropi de pe carosabil, semnalizată 
necorespunzător. La fel ca ea sunt mii de gropi-capcană, 
amplasate pe întreaga reţea de autostrăzi şi drumuri naţionale. 
Faptul că ne mor în accidente rutiere aprox. zece persoane zilnic, 
la un calcul simplu am pierdut în ultimii 25 de ani peste 70.000 
de oameni (un oraş de mărime mijlocie), ca rezultat al războiului 
fratricid existent între autorităţi şi cetăţeanul de rând. Luat la 
întrebări, vicepremierul, ca o salamandră pregă- tită a ieşi basma 
curată, iată ce a răspuns: „Din păcate a murit un tânăr la datorie. 
S-a făcut omeneşte tot ce s-a putut pentru el.(….) am fost la 
instituţii ale statului”.Nu ne-a precizat la ce instituţii a mers 
coloana oficială, însă din surse bine informate am aflat că 
demnitarul se grăbea la o întâlnire cu parlamentari din partidul 
pe care îl conduce, (UNPR). De asemenea, împricinatul cu aceeaşi 
aroganţă a emis ideea precum că partidele pot fi asimilate 
instituţiilor statului, lucru total neadevărat; partidele politice nu 
sunt instituţii publice ci sunt organizaţii neguvernamentale cu 
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statut şi regim juridic bine precizat. Ca o ironie a sorţii, 
evenimentul de circulaţie fiind în preajma zilei de 25 octombrie, 
când se omagiază eroii naţiei căzuţi pentru eliberarea ultimei 
brazde de pământ romănesc de la Carei, 1944, şi devenită astfel 
Ziua Armatei Române, a fost folosit de vicepremier pentru 
îmbună- tăţirea imaginii sale publice. Prezent la ambele 
evenimente, a depus coroane de flori şi nu s-a simţit cu nimic 
vinovat de starea actuală a şoselelor care în desfăşurarea lor atât 
pe stânga, cât şi pe dreapta, poartă amprenta sumbră a crucilor 
cu lumânări mereu aprinse, să ne atragă atenţia asupra 
pierderilor de vieţi omeneşti. Cu certitudine pot să afirm că peste 
70% dintre aceste tragedii au cauze comune: gropi în asfalt, 
lucrări şi puncte de lucru nesemnalizate corespunzător, 
materiale de proastă calitate în executarea stratului de aderenţă, 
neadaptarea traficului la condiţiile de mediu, alcoolul la volan, 
viteza în trafic etc. Că anul acesta au fost daţi în circulaţie doi 
kilometri de autostradă (12 inauguraţi şi 10 închişi pentru 
reparaţii), demnitarii în aceste circumstanţe nedorind să 
îndrepte situaţia şi să facă schimbări majore de optică şi personal 
la Ministerul Transporturilor şi CNADR, încearcă din răsputeri să 
îşi tragă unul altuia scaunul de sub fund. Preşedintele statului, 
Klaus Iohanis, într-o discuţie avută după accident cu Gabriel 
Oprea, ne-a informat că l-a sfătuit să demisioneze. În urma 
declaraţiilor premierului Victor Ponta, care ne spune că între cei 
doi sunt relaţii de prietenie şi ar fi stat  împreună la o cafea, iată 
cum s-a justificat preşedintele: „Nu-mi amintesc să fi băut cafea 
împreună./(….)atunci când m-am întâlnit cu dl. vicepremier 
Oprea, am discutat chestiuni legate de securitatea naţională”, am 
încheiat citatul. După cum se observă, ţara fierbe şi baba se 
piaptănă...! Se piaptănă la propriu, întrucât situţia este ţinută 
atent sub control. Dacă a murit un tânăr poliţist aflat în interesul 
serviciului, vinovat se face oricum, mortul, în speţa noastră cu 
onorurile de rigoare aşa cum se cere la o cauză „nobilă”: o 
insignă, o decoraţie, o ridicare în grad postmortem, să dea bine la 
electorat ! Despre anchetă,(...) lucrurile vor fi muşamalizate. 



 

 71 

Rămân secrete comisioanele încasate prin relaţiile de cumetrie 
existente atât la vârful instituţiilor statului, cât şi în serviciile lor 
specializate (inclusiv ale Ministerului de Interne unde păstoreşte 
vicepremierul), servicii direct răspunzătoare în eliberarea 
avizelor şi acordurilor pentru lucrările de pe carosabil. Încetul cu 
încetul lucrurile se vor linişti, actorii noştri politici îşi vor da 
mâna pe considerentul interesului naţional, premierul ne va 
împuia capul cu realizările guvernului pe care îl conduce 
(creşterea salariilor la angajaţii bugetari tăind drastic 
investiţiile), iar pentru morţii de pe şoselele patriei, probabil de 
comun acord se va vota o lege dedicată lor, în vederea ridicării la 
rangul de... eroi ! 
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PUNCTE DE VEDERE 

Ziarul Glasul Hunedoarei, pag. 7/ 07.11.2015 
Zile fatidice… sau evenimente strâns legate în desfăşurare? 

 
Ultimele zile ale lunii octombrie şi începutul lunii 

noiembrie, marcând trecerea uşoară şi treptată de la 
temperaturile sezonului cald, la cele reci, de iarnă, prin 
evenimentele tragice derulate de-a lungul timpului, nici anul 
acesta nu se dezmint şi ne reamintesc încă o dată cât suntem de 
fragili, neputincioşi şi nepregătiţi în prevenirea, dezamorsarea şi 
combaterea pierderilor de vieţi omeneşti, ca rezultat al propriilor 
noastre nesăbuinţe. Fiind considerată o perioadă încărcată de 
mit şi istorie, cuprinzând în înteriorul ei atât noaptea de 31 
octombrie, Halloween (asimilată şi de noi după modelul 
popoarelor nordice ce-şi serbează spiritele malefice ale 
întunericului), cât şi ziua de 1 noiembrie, cunoscută ca zi a 
„morţilor”, din calendarul creştin-orthodox, ne face să avem o 
strângere de inimă parcurgând-o în speranţa că o vom trece cu 
bine. Aveam 11 ani când, la Certej, în judeţul Hunedoara, pe 30 
octombrie 1971 ora 5 dimineaţa, digul de la barajul de steril al 
exploatării miniere s-a rupt. În numai câteva minute valul de 
pământ cianurat a ras în curgerea lui şase blocuri de locuinţe cu 
25 de apartamente, un cămin cu 30 de camere, şapte garsoniere 
şi 24 de gospodării. Dezastrul conform informaţiilor oficiale a 
provocat 89 de morţi şi 76 de răniţi. Cu numai o săptămână 
înainte, ministrul Minelor din acea perioadă împreună cu o 
comisie guvernamentală au verificat iazul şi au decis că este 
funcţional. După un an de cercetări şi audieri la parchet, prin 
stergerea probelor şi muşamalizarea faptelor, nu s-a găsit şi nu a 
răspuns nimeni pentru victimele dezastrului. Azi, joi, 5 noiembrie 
2015,retrăiesc acelaşi coşmar, aflat de această dată sub tensiunea 
unui alt eveniment tragic petrecut tot vineri, 30 octombrie, la 
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orele nopţii în centrul Bucureştiului, care prin efectele lui poate fi 
considerat un sinistru la fel de mare. Incendiul fără precedent de 
la clubul de noapte „Colectiv” a cauzat pierderea a 32 de vieţi 
omeneşti şi traumatizarea altor 134 de persoane aflate în stare 
gravă, la spital. S-a încercat de asemenea o justificare a 
autorităţilor, cam în acelaşi fel cu cea a comisiei guvernamentale 
de la Certej, fapt rezultat din declaraţiile date sâmbătă dimineaţa, 
imediat după tragedie, de către purtătorul de cuvânt al Primăriei 
Sectorului 4 :„(…) Inspectorii din cadrul Direcţiei Inspecţie şi 
Control-Serviciu Inspecţie Comercială au efectuat pe 21 
octombrie 2015, un control tematic la clubul „Colectiv”, unde au 
constatat că societatea deţine în termen de valabilitate Acordul 
de funcţionare, Autorizaţia de funcţionare şi Contractul de 
locaţiune”. Tot Primăria ne-a comunicat faptul că s-a aplicat o 
amendă pe motivul desfăşurării activităţii de alimentaţie publică 
cu personal necalificat în domeniul alimentar, probabil pentru a 
nu pleca cu mâna goală, în aşa fel încât toată lumea să fie 
mulţumită. Impactul tragediei şi presiunea mediatică, vizavi de 
atitudinea autorităţilor, coroborate cu spiritul şi starea 
emoţională a populaţiei, au determinat totuşi, de această dată, ca 
Premierul României şi Primarul sectorului 4 să-şi depună 
demisia. Mă gândesc că lucrurile nu se vor opri aici şi că vor fi 
găsite toate persoanele vinovate spre a fi trase la răspundere. 
Coincidenţă sau nu, evenimentelor tragice ale acestor zile li se 
poate acorda şi o conotaţie mistică, deoarece legăturile noastre 
cu astralul sunt interdependente. Sâmbătă seara a trecut pe lângă 
Pământ o cometă reziduală imensă, fără să reprezinte de 
moment un pericol la adresa omenirii. Obiectul spaţial aflat în 
trecere, conform imaginilor primite, seamănă izbitor de mult cu 
un craniu uman. Faptul în sine nu trebuie trecut uşor cu vederea, 
gândindu-mă şi la pericolele ce ne pasc la scară planetară, 
deoarece numai aşa putem înţelege cât de aproape suntem de 
apocalipsă. Până atunci, observ că ne împuţinăm singuri, ca 
urmare a propriilor noastre metehne: răutate, neştiinţă, arivism, 
lăcomie etc. În aceste condiţii este necesar mai mult ca oricând să 
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recurgem la coeziune, solidaritate, împăcare socială şi nu în 
ultimul rând la o schimbare radicală de mentalitate. Că nimic nu 
este întâmplător, asta se ştie şi este absolut necesar ca din timp 
să fim pregătiţi în a face fată oricăror evenimente ce ne-ar putea 
pune viaţa în pericol. Avem nevoie de instituţii solide şi de 
oameni competenţi care să le conducă. În zilele următoare aştept 
cu strângere de inimă numele membrilor viitorului cabinet, şi 
parcă, cu neîncredere, rezultatele anchetelor privind combaterea 
corupţiei şi a crimei economico-financiare organizate, care 
macină statul şi societatea românească. 
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PUNCTE DE VEDERE  

Glasul Hunedoarei, pag 7/15.11.2015 
Piaţa de iluzii a toamnei  

 
    Aureola magnifică a mijlocului lunii noiembrie prin 

ruginiul frunzelor abia aşternute din arborii grădinilor dimineţii, 
în amestec cu primele brume argintii aşteptând la rândul lor 
înfrigurate răsăritul soarelui de bronz dintre ceţuri, mă fac să uit 
pe moment dacă am strâns şi anul acesta, oarece bunătăţi, să le 
pot aşeza pe rafturile cămarii mele sufleteşti. Valorizarea lor 
printr-un bilanţ de acumulări anuale, exploatând două noţiuni 
abstracte (raţiunea şi sufletul), îmi permanentizează acea 
zvâcnire a inimii care, rupând echilibrul, radiază speranţe. Între 
raţiune şi suflet, neexistând echilibre bine conturate prin însăşi 
efemeritatea vieţii, nu-mi rămâne decât să apelez la ceea ce îmi 
pune la dispoziţie „piaţa reală”, ca să refac structural, prin dialog, 
poziţiile pierdute în favoarea neaveniţilor ce conduc bine-mersi, 
de atâta timp, instituţiile statului. Că sunt oameni la fel ca noi, 
bântuiţi de aceleaşi crize însă pe un palier de valori inversat, prin 
aroganţa afişată, aceştia nu justifică cu nimic prăpastia care ne 
desparte. S-a scris mult despre creditele împovărătoare luate în 
valută de către cetăţenii români, s-au făcut analize, s-au găsit şi 
căile amiabile de soluţionare dar,… nimic ! Faptul că au mers 
peste 50 de persoane în grup, la un miting de protest în faţa 
Băncii Naţionale, cerând urgentarea aprobării legii conversiei 
creditelor şi demisia guvernatorului Mugur Isărescu 
(răspunzătorul principal al crizei ), iată ce a declarat acesta: 
„Dacă au cereri clare, vom încerca să dialogăm cu dânşii,(…), şi 
noi făcând efortul să nu fim extrem de tehnici, să coborâm până 
unde se poate coborî, însă fără a vulgariza explicaţiile, discuţiile 
şi limitele pe care le are banca centrală”. Puţin le pasă lor de 
suferinţele şi mizeriile la care sunt supuşi oamenii de rând întru 
binele „comun“, atâta timp cât în structurile de conducere şi de 
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forţă ale statului sunt aceleaşi grupuri de interese, aceleaşi 
personaje şi mai nou progeniturile lor, purtătoare ale aceloraşi 
metehne. Că murim în spitale, la locul de muncă, pe străzile şi 
autostrăzile unui coşmar care nu se mai termină, în cluburile de 
noapte sau, în oricare alt loc, nu există decât o singură explicaţie: 
corupţia din administraţie, justiţia obedientă cercurilor de 
interese, indolenţa autorităţii şi calitatea morală a ocupanţilor de 
fotolii la nivel decizional. În perioada aşa-zis comunistă, se 
practică rotirea cadrelor, să nu prindă rădăcini şi să devină rău 
social. Democraţia ne pune la dispoziţie soluţia schimbării prin 
vot, votul unanim al unei majorităţi confruntată la rândul ei cu 
propriile valori de conştiinţă. Sinistrul evenimentelor de la clubul 
„Colectiv”, observ că nu se mai termină…! Întâlnirea pre- 
şedintelui Klaus Iohannis cu manifestanţii de la mitingul de 
protest din Piaţa Universităţii şi discuţiile cu aceştia, mă fac să 
cred că poate fi începutul unui nou parcurs democratic, mai bine 
spus o resetare a clasei politice sau un prilej favorabil schimbării 
de atitudine şi mentalitate a autorităţii. Până atunci se aud 
aceleaşi voci pe la colţuri: „Un Guvern de tehnocraţi, cu un 
premier tânăr, poate fi o soluţie pentru actuala criză, însă cu un 
mandat clar şi limitat la păstrarea stabilităţii macroeconomice, şi 
la organizarea de alegeri liniştite şi corecte”, şuşotite de cine 
credeţi? De acelaşi ins, Mugur Isărescu, cu ocazia Conferinţei 
privind Raportul trimestrial asupra inflaţiei (favorabil anul 
acesta), la care a contribuit onorabilul „cât musca la arat”! Da, 
domnule, vrei un premier fără experienţă, cu mandat limitat 
până se liniştesc apele şi mai creşte niţel economia, pentru ca 
apoi, să ne-nfruptăm,… tot noi ! De ce nu te-ai deplasat mătăluţă 
în piaţă, printre manifestanţi? Ţi-a fost frică că îţi vor cere 
demisia? Se prea poate însă, de dragul macrostabilităţii la care ţii 
cu tot dinadinsul, nu renunţi la onoare, principii şi experienţă. O 
altă manifestaţie, de data aceasta dincolo de Prut, privind 
resetarea României şi Republicii Moldova în acelaşi timp pentru 
formarea unui Guvern comun, a avut loc duminică, 8 noiembrie, 
la Chişinău. E vis, e speranţă, nu ştiu. Îmi doresc şi eu din tot 
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sufletul acest lucru, doar că, nu depinde numai de mine. Chiar şi 
ideea în sine a punerii de acord a autorităţilor ambelor state mă 
face să am acea zvâcnire de inimă care, rupând echilibrul, radiază 
speranţe. De marţi ce trecu, preşedintele Klaus Iohannis a 
desemnat persoana pentru funcţia de Premier al României, şi tot 
dânsul ne-a comunicat că, împrumutul pentru Moldova, 
deocamdată, rămâne în aşteptare…! La auzul acestor veşti, ştiind 
că între raţiune şi suflet nu există echilibre bine conturate, spre a 
nu cădea pradă decepţiei, aleg  să merg în piaţă, lângă 
manifestanţi. În „piaţa de iluzii” a toamnei. 
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 OPINII 

Jurnalul Bucureştiului / 19.11.2015 
Atitudini la crucea martirajului românesc  

 
Am aşteptat  în zadar lămuririle necesare  care să vină din 

partea  autorităţilor urbei  privind  amplasamentul “ Centrului de 
informare şi promovare turistică a minicipiului Deva”, cât şi 
scuzele  funcţionarului  ce şi-a permis să facă glume pe seama  
întrebărilor puse de către redactorul ziarului Glasul Hunedoarei, 
care, prin profesionalismul  dovedit a scos în evidenţă  nereguli  
la execuţia  iniţială a gropii de fundaţie.  Am lăsat intenţionat să 
treacă prima decadă a lunii, pentru a nu întina memoria  
înaintaşilor noştri  deoarece  pe locul cu pricina, sacru de-altfel, 
în data de 8 noiembrie 1784 au fost executaţi  prin decapitare 86 
de ţărani iobagi din Oştirea Lui Horia,din cei aproximativ 2000 
de răsculaţi, protagonişti  ai atacurilor din zilele de dinainte  6 şi 
7, asupra Cetăţii Oraşului Deva. Analele vremii ne spun că 
execuţia a fost atât de sălbatică, încât fără judecată  răsculaţii se 
îmbulzeau  să fie decapitaţi  mai grabnic! Aici, la poalele cetăţii  s-
a citit “Ultimatul lui Horia”, considerat de istorici ca fiind întâia 
“Constituţie  modernă a Europei”, emisă cu cinci ani înaintea 
Revoluţiei  franceze, şi cu 64 de ani  înaintea  Revoluţiilor 
româneşti  de la 1848. Sacralitatea locului şi importanţa 
evenimentelor, au determinat  oficialităţile postdecembriste ale 
oraşului ca în anul 2009, ţăranilor ucişi şi aruncaţi  într-o groapă 
comună împlinindu-se 225 de ani de la marea revoltă, să li se 
ridice o cruce. O cruce potrivită de lemn, pe un postament  
provizoriu, oficiată cu un sobor de preoţi,  pentru ca mai apoi 
după ritualul creştinesc  pe locul respectiv  să se înalţe un 
monument  sau, un  edificiu corespunzător . Tare mult m-am 
bucurat crezând că lucrările din zonă  sunt destinate acestui  
proiect, însă văd că lucrurile stau cu totul altfel. După articolul de 
presă, a fost astupată  groapa din faţa crucii, pentru a fi executată  
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alta la doar 10 metri  distanţă  în spatele unui  gard de plăci de 
beton, continuându-se aşadar, lucrările la “Centrul de informare”.  
Precizez  faptul  şi se poate constata la faţa locului că, în acel 
spaţiu de utilitate publică s-au derulat şi se derulează activităţi 
economice. Pe  afişajul  informativ al investiţiei  se poate citi în 
clar: “Beneficiarul lucrării -U.A.T. Deva, valoare proiect- 554.719, 
din care bani europeni  - 468.674, cu termen de finalizare 15 
decembrie 2015”. Ce se doreşte prin acest proiect ne spune 
Administratorul Public al oraşului, într-o conferinţă de presă: 
”Beneficiarii direcţi ai acestui centru sunt locuitorii din Deva şi 
turiştii care vor veni să viziteze municipiul nostru, în timp ce cei 
indirecţi, sunt două persoane cărora li se vor crea  două locuri de 
muncă, statul şi investitorii. Din acest centru se va dezvolta  nu 
numai turismul în zonă, dar se vor îmbunătăţi şi serviciile de 
profil“. Declaraţia oarecum bizară, mă face să înţeleg că de 
această investiţie se vor bucura numai două persoane, prin 
crearea de locuri de muncă, şi că se încearcă să se pună capăt 
discuţiilor. Despre sacralitatea locului, de importanţa istorică şi 
de martirajul ţăranului  transilvănean, nu se pomeneşte  nimic ! 
Nu înţeleg cum de este posibilă  această atitudine a autorităţii în 
faţa evidenţei  şi nici tăcerea suspectă a specialiştilor din 
instituţiile de învăţământ  şi cultură ale judeţului, care sunt 
obligaţi prin atribuţiunile profesiunii  să cerceteze şi să corecteze 
astfel de anomalii, spre a nu profana  locul sfânt al sacrificiului 
românesc, petrecut  la poalele cetăţii. Este bine să luăm aminte 
de la confraţii noştri europeni, vecinii  maghiari, care îşi respectă 
şi  îşi elogiază personalităţile  chiar şi aici, la Deva, în incinta 
cetăţii, pe locul în care s-a stins din viaţă episcopul protestant  
Francisc David (1579), întemeietorul Bisericii Unitariene din 
Transilvania. Respectându-l, i-au ridicat o placă memorială şi vin 
anual în pelerinaj.  Oare ţăranul nostru  român  nu merită  acest 
lucru ? Cum ar fi pentru  Deva, ca anual ziua de 8 noiembrie, să 
fie comemorată  ca zi a jerfei  de sânge  dată de iobagii 
transilvăneni  pentru  libertate, la un edificiu  dedicat  acestui  
eveniment? Ar creşte  oare numărul turiştilor şI al iubitorilor de 
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neam  veniţI  în pelerinaj la poalele  cetăţii ? Eu zic că, da. Ar fi 
bine să se caute  şi locul exact  unde se află groapa  celor 86 de 
ţărani  decapitaţi,  pentru a îngrădi zona respectivă  spre a nu fi 
profanată, şi unde să se ridice un altar, sau cel puţin o troiţă de 
rugăciune. Ce a făcut până acum Episcopia Devei, şi care este  
poziţia bisericii în acest  caz?  Deocamdată, lângă crucea de lemn 
se lucrează intens, pe  terenul  împrejmuit cu plăci de beton! Ar fi 
bine să se cerceteze documentaţia acelui  perimetru. Nu de alta, 
dar să nu ne facem de ruşine în faţa lumii, şi nici memoria  eroilor 
neamului  să o lăsăm să se piardă prin  ingratitudinea  noastră 
şi,… dezinteresul  autorităţii.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
POST / SCRIPTUM: 
 
“ Nu numărul anilor petrecuţi  prin viaţă ne reprezintă 

trecerea  ci, urmele paşilor noştri dacă au devenit între timp, căi de 
urmat “. 
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